

The Second Coming General Expectations
တၢ်ဟံးခံ့တစုတစုလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်လၢတၢ်အကျဲၣ်အညီၣ်န့ၣ်အသိးအပတီၢ် (၁)

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ ပကဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးပကဏ်ယုၣ်ဂ္တးခရံၣ်အတၢ်ဟံးလီၤက့ၤအပတီၢ် (၃) ပတီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယံၤဟၢၣ် ၁၄:၃** လၢအမ့ၢ်အတၢ်အာၣ်လီၤအိၣ် လီၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

“ဒီးယမ့ၢ်လဲၤကတံာ်ကတီၤသုလီၢ်တပူၤဒီး, ယကဟဲက့ၤကဒီးဆူသုအိၣ်လီၤ. ဒီးယကဟံးက့ၤသုဆူ ယကဏ်ဒၣ်ယဲ အအိၣ်ဒ်သိးဖဲ ယအိၣ်အလီၢ်န့ၣ်, သုကအိၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤ.-

အဲၣ်အံၤပကဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး ကဏ်ကဟဲလီၤက့ၤခံ့တစုအဂ့ၢ်လၢ ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အ ကျါအိၣ်ဖျါတြၢၢ်ကလၢလၢအမ့ၢ် (Theory) တမ့ၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဘၣ်ဃးဒီး (Theory) အဲၣ်အံၤန့ၣ် တၢ်က တိၤဖိတဖျၢၣ် ဘၣ်တၢ်သုအိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ် “တၢ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ဆူတၢ်ဖိခိၣ်” (RAPTURE) န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢ (Theory) အဲၣ်အံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, ဖဲကဏ်ယုၣ်ဂ္တးခရံၣ်ကဟဲလီၤခံ့တစုအခါန့ၣ် ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ် တဖၣ် လၢအအိၣ်မူဒ်ဒ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဟံးန့ၢ်အိၣ်ဆူတၢ်ဖိခိၣ်ဒီး, လၢမူခိၣ်အပူၤကထံၣ်ဘၣ်ဒီး ကဏ်ယုၤ အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်ကမၤအသးဒ်လၢပုၤခရံၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ နီၢ်ခိၣ်အတၢ်ဖဲ တၢ်ညၣ်န့ၣ်အသိးလီၤ.

တၢ်ကမၤအသးတတူၢ်ကလၢလၢတဘျီယီၤအပူၤအဂ့ၢ်

ပုၤနီၣ်ကဘီယုၤလၢအမ့ၢ်ပုၤခရံၣ်ဖိတဂၤကဟါမၢ်တတူၢ်ကလၢလၢအတၢ်မၤအသး, ပုၤနီၣ်သိလ့ၣ်တဂၤ ကဟါမၢ်ဝဲတတူၢ်ကလၢလၢအတၢ်မၤအသး, ပုၤသဲၣ်လိလံာ်သရၣ်, သရၣ်မ့ၢ်တဂၤကဟါမၢ်ဝဲတတူၢ်ကလၢလၢ, န့ၣ် ဒီးပုၤနီၣ်ဒီးမိၤဝဲခံၣ်ကဟါမၢ်တဂၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်ပဆိကမိၣ်အိၣ်သ့ၣ်စ့ၢ်ကိးဧါ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဆိကမိၣ်အဲၣ်အံၤအတၢ်ဘျၢန့ၣ် ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဝဲကံၢ်ကံၢ်ကျၢၤကျၢၤဒီးဘၣ်ဃး ဒီးမ့ၢ်နံၤအဲၣ်အံၤလၢကဏ်ခရံၣ်ကဟဲက့ၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအိၣ်လၢတၢ်ဂီၤမူသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂီၤမူဒ်န့ၣ်အသိးသ့ၣ်တဖၣ်အဃိ ပုၤလၢအတမ့ၢ်ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်ကဲထီၣ်တၢ်မၤကဒ်ကဒါပုၤအသးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ရၤလီၤအိၣ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘျီဒီးလၢပုၤလၢအတဘၣ်တၢ်ဟံးထီၣ် အိၣ်ဆူမူခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အမ့ၢ်ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကအိၣ်တ့ၢ်ဝဲဒီးကဏ်ယုၣ်ဂ္တးခရံၣ်အတၢ်ဟံးခံ့တစုအံၤန့ၣ်ဝံၤ လံာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ကနၢ်ပာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤအသးလၢ အဖိခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်

တၢ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ဆူတၢ်ဖိခိၣ်အတၢ်ဆိကမိၣ်အတၢ်ဘျၢ (Theory) န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီး (Theory) အဲၣ်အံၤန့ၣ် လံာ်စီဆုံအတၢ်ပာ်ဖျါအိၣ်စ့ၢ်ကိးဧါ.

အဆိကတၢ်ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, (RAPTURE) အံၤန့ၣ်လၢလံာ်စီဆုံအပူၤ ပထံၣ်ဘၣ်အိၣ် ဘၣ်လီၤ.

**လာတန်နီအယ် (Theory) အဝဲအံကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်ဒီး၊
လာလံာ်စီဆုံအဆာမတၢတဆာအယ်နီၣ်လဲၣ်.**

ဘၣ်ဆၣ်လံာ်စီဆုံအဆာမိသ့ၣ်တဖၣ်အယ်၊ ကဲထီၣ်လာ (Theory)အဝဲအံ အတၢဂ့ၢ်ခိၣ်ဆၢၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **သးစၢလနံ ၄:၁၆,၁၇** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကစၢ်အကစၢ်ဒၣ်ဝဲကဟဲလီၤလာမူခိၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကိးပသ့, ဒီးကလူးအခိၣ်တကအ ကလုာ်သီၣ်, ဒီးအိၣ်ဒီးယွၤအကွဲဒီး, ပုၤလာအသံလာခရံၣ်အပူၤတဖၣ်န့ၣ်ကဂဲၤဆာထၢၣ်ဆိဝဲ,- တုၤနုၤတစု, ပုၤလာအမူဒီးအိၣ်ဒ်ပဝဲဒၣ်အံၤ, တၢ်ကထးထီၣ်န့ၣ်ပုၤတပူၤယီၤဒီးအဝဲသ့ၣ်, ဆူတၢ်အၢၣ်အပူၤ, ဒ်သိးပက သကၢ်ကစၢ်လာမူကဟိာ်လီၤ, ဒီးပကအိၣ်ဒီးကစၢ်အစီၤစီၤအဃၣ်ဃၣ်ဒ်န့ၣ်လီၤ.- ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံတဆာအံၤ ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်ဃးဒီး “ တၢ်ဟံးန့ၣ်တၢ်ဆူတၢ်ဖိခိၣ် ” အဂ့ၢ်န့ၣ် လီၤ. ပကလဲၤကဒီးဆူ **လံာ်လူၤကၢၣ် ၁၇:၃၄-၃၆** န့ၣ်တက့ၢ်.

“ယစံးဘၣ်သ့, တၢ်လာမုၢ်တနုၤန့ၣ်ပုၤဟိာ်ခွါခဲၣ်ဂၤကအိၣ်လာအလီၢ်မံတပူၤယီၤဒီး, တၢ်ကဟံး ထီၣ်ကွံာ်တက, ဒီးအဝဲတကကအိၣ်လီၤတံာ်လီၤ.- ပုၤဟိာ်မုၢ်ခဲၣ်ဂၤ ကဂ့ၢ်ဆၢၣ်ဂ့ၢ် တပူၤယီၤ, ဒီးတၢ်ကဟံးထီၣ် ကွံာ်တက. ဒီးအဝဲတကကအိၣ်လီၤတံာ်လီၤ.- ဒီးအဝဲသ့ၣ် ကတိၤဆာတၢ်ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, ကစၢ်ဇာ, ဖဲလဲၣ်ပူၤလဲၣ်. ဒီးအဝဲဒၣ်စံးဘၣ်အီၤ, ဖဲဒၣ်တၢ်အစီၣ်အိၣ်ဝဲတပူၤပူၤန့ၣ်, လီတၢ်တဖၣ်ကအိၣ်ဖိၣ်ရိဖိၣ် ဖဲန့ၣ်လီၤ. ”

လာလံာ်စီဆုံတဆာအံၤအယ်, တၢ်ကတိၤဖိတဘီလာအမ့ၢ်, “ တၢ်ကဟံးထီၣ်ကွံာ် ” အံၤန့ၣ် မၤကၢ်မၤ ကျၢတၢ်ဟံးန့ၣ်တၢ်ဆူတၢ်ဖိခိၣ်အတၢ်ဆိကမိၣ်အတၢ်ဘျၢ (Theory) အံၤန့ၣ်လီၤ. ပကလဲၤကဒီးဆူ **၁ကရံၣ်သူး ၁၅:၅၁-၅၂** န့ၣ်တက့ၢ်.

“ကွၢ်ကွၢ်, ယစံးဘၣ်သ့လာတၢ်ခူသ့ၣ်တမံၤအံၤလီၤ. ပတမံၤဘၣ်ကိးဂၤဒဲးဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပကဘၣ် တၢ်လဲက့ၤပသးကိးဂၤဒဲး,- လာတစီၤဖိ, ပမဲာ်တဖျးအတီၢ်ပူၤ, ဖဲကွဲၤအကတၢ်န့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကွဲၤက သီၣ်ထီၣ်, ဒီးပုၤသံတဖၣ်ကဂဲၤဆာထၢၣ်ကုၤလာတၢ်တအုၣ်သံဘၣ်, ဒီးပကဘၣ်တၢ်လဲက့ၤပသးလီၤ.”

လာလံာ်စီဆုံတဆာအံၤ စ့ၢ်ကိးမၤကၢ်မၤကျၢတၢ်ဟံးန့ၣ်တၢ်ဆူတၢ်ဖိခိၣ်အတၢ်ဆိကမိၣ်အတၢ်ဘျၢ (Theory) န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပုၤတဂၤလၢ်လၢ်မ့ၢ်အဖးဘၣ် လံာ်စီဆုံအဆာသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဒီးအဝဲအတၢ်ဆိကမိၣ်ကအိၣ်ထီၣ်ဒ်လံာ်စီ ဆုံအတၢ်ကွဲးအယ်န့ၣ်ဒီးကဟံးဖျါထီၣ်တၢ်ဟံးန့ၣ်တၢ်ဆူတၢ်ဖိခိၣ်အတၢ်ဆိကမိၣ်အတၢ်ဘျၢ (Theory) အံၤန့ၣ် လီၤ.

မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကိး စၢ်အကစၢ်တမံးလာ ပကထံၣ်ဘၣ်အီၤန့ၣ်ဧါ. တမ့ၢ်ဝဲဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအယ်လဲၣ်န့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအဆာသ့ၣ်တဖၣ်ပမ့ၢ်ဃုသ့ၣ်ညါအီၤထံထံ ဆးဆးန့ၣ်ပကထံၣ်န့ၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဂၤတမံၤလာအလီၤကံးဒီးတၢ်ဂီၤလာပုၤတုၤအီၤအသိးတမံၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအရူဒိၣ်ဆံးအါအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးအီၤဖဲ **သးစၢလနံ ၄:၁၆,၁၇** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကစၢ်အကစၢ်ဒၣ်ဝဲကဟဲလီၤလာမူခိၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကိးပသ့, ဒီးကလူးအခိၣ်တကအကလုာ်

**သိပ်, ဒီးအိပ်ဒီးယွှအကွဲဒီး, ပုလုအသံလာခရံအပူတဖန်န့ၣ်ကဂဲၤဆာထာ်ဆိဝဲ, - တုၤနုၤတစု, ပုလု
အမူဒီးအိပ်ဒ်းပဝဲဒ်အံၤ, တၢ်ကထုးထီၣ်န့ၣ်ပုၤတပူၤယီၤဒီးအဝဲသ့ၣ်, ဆူတၢ်အၢ်အပူၤ, ဒ်သီးပကသကာ်ကစၢ်
လာ မူကပိာ်လီၤ, ဒီးပကအိပ်ဒီးကစၢ်အစီၤစီၤအယုၣ်ယုၣ်ဒ်န့ၣ်လီၤ. - ”**

လာလံာ်စီဆုံတဆာအံၤအပူၤန့ၣ် စီၤပီလူးစံးကတိၤတၢ်လာ “ပုလုအမူဒီးအိပ်ဒ်းပဝဲဒ်အံၤ,” န့ၣ်
ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်သံကွၢ်ကအိပ်ထီၣ်တမံၤလာအမ့ၢ်, တၢ်လာစီၤပီလူးအစီၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်တၢ်ဆာကတီၢ် (AD-
60) အပူၤပုလုအိပ်မူဒ်းတဂၤအံၤမ့ၢ်မဆါတန့ၣ်အံၤအသးကအိပ်ဝဲအန့ၣ် (၂၀၀၀)အယီၤ ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအတၢ်ဟဲ
လီၤခဲတစုအပူၤဒ်လဲၣ် ကအိပ်မူဝဲဒ်လဲၣ်ခိလဲၣ်, န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတခီန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ပတဘၣ်ဟံးန့ၢ်အခိပညီဒ်တၢ်ကွဲးအသးလာ စီၤပီလူးအတၢ်ကတိၤအသိး
န့ၣ်ဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအယီၤလဲၣ်န့ၣ် တၢ်သ့ၣ်တဖန်အံၤမၤအသးတသ့အယီၤန့ၣ်လီၤ.

**သုနုၤဟူဘၣ်စ့ၢ်ကီးပုၤသးစၤလနံအတၢ်အိပ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖန်အိပ်မူဒ်းခဲကနံအံၤလာအန့ၣ် (၂၀၀၀)တ
ဂၤန့ၣ်စ့ၢ်ကီးဧါ.**

မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးပုၤတၢ်မာဖိစီၤပီလူးတဂၤအဲၣ်ဒီးစံးတၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လဲၣ်. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤတချုး
လာပယုသ့ၣ်ညါအီၤန့ၣ်အဆကတၢ်ပကယုသ့ၣ်ညါတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး “တၢ်ဟံးထီၣ်ကွံာ်” အတၢ်သိၣ်တၢ်သီလာ
ကဘၣ်တၢ်မၤကၢ်မၤကျၢအီၤအဂီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လူၤကဉ် ၁၇:၃၄-၃၆** လာအမ့ၢ်လံာ်စီဆုံအဆာခဲ
ဆာတဆာအဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်တက့ၢ်.

**“ယစံးဘၣ်သ့, တၢ်လာမ့ၢ်တနုၤန့ၣ်ပုၤပိာ်ခွါခဲကကအိပ်လာအလီၢ်မံတပူၤယီၤဒီး, တၢ်ကဟံးထီၣ်ကွံာ်
တဂၤ, ဒီးအဝဲတဂၤကအိပ်လီၤတံာ်လီၤ. ယစံးဘၣ်သ့, တၢ်လာမ့ၢ်တနုၤန့ၣ်ပုၤပိာ်ခွါခဲက ကအိပ်လာအ
လီၢ်မံတပူၤယီၤဒီး, တၢ်ကဟံးထီၣ်ကွံာ်တဂၤ, ဒီးအဝဲတဂၤကအိပ်လီၤတံာ်လီၤ. ပုၤပိာ်မုာ်ခဲကကဂ့ၢ်ဆာၣ်ဂ့ၢ်
တပူၤယီၤ, ဒီးတၢ်ကဟံးထီၣ်ကွံာ်တဂၤ. ဒီးအဝဲတဂၤကအိပ်လီၤတံာ်လီၤ. ဒီးအဝဲသ့ၣ် ကတိၤဆာတၢ်ဒီးစံး
ဘၣ်အီၤ, ကစၢ်ဧါ, ဖဲလဲၣ်ပူၤလဲၣ်. ဒီးအဝဲဒ်စံးဘၣ်အီၤ, ဖဲဒ်တၢ်အစိၣ်အိပ်ဝဲတပူၤပူၤန့ၣ်, လီတံာ်တဖန်
ကအိပ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်ဖဲန့ၣ်လီၤ. ”**

လာလံာ်စီဆုံတဆာအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ကတိၤလာဘၣ်တၢ်သူအီၤလာအမ့ၢ်, “တၢ်ကဟံးထီၣ်ကွံာ်”
(taken) အံၤန့ၣ်ပုၤအါတက့ၢ်န့ၢ်ပာ်ဝဲလာ “ဆူထးခီ” န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဖဲလံာ်စီဆုံအဆာဖိ (၃၆)
အပူၤန့ၣ် အပျီၢ်အဘီၣ်သ့ၣ်တဖန်အတၢ်သူကွၢ်လာအမ့ၢ်, “ကစၢ်ဧါ, ဖဲလဲၣ်ပူၤလဲၣ်” န့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂူးစံးဆာ
က့ၤအဝဲသ့ၣ်တဖန် အတၢ်သူကွၢ်န့ၣ်, မ်ပကဟံးသ့ၣ်ပာ်သးဘၣ်အီၤတက့ၢ်. လာတပူၤဂုၤ, တပူၤဂုၤန့ၣ် ကစၢ်
ယုၣ်ဂူးအတၢ်စံးဆာအံၤန့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်လာ, တၢ်ကတိၤဖိအံၤန့ၣ်အခိပညီတအိပ်လာ “ဆူထးခီ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး,
ဆူမူခိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအတၢ်စံးဆာလာအမ့ၢ် **“တၢ်အစိၣ်အိပ်ဝဲတပူၤပူၤန့ၣ်, လီတံာ်တဖန်ကအိပ်ဖျိၣ်
ရိဖျိၣ်ဖဲန့ၣ်လီၤ.”** န့ၣ် မ်ပကဟံးသ့ၣ်ပာ်သးဘၣ်အီၤတက့ၢ်.

လာတၢ်န့ၣ်အယီၤ, လံာ်စီဆုံတဆာဖိအံၤပမ့ၢ်ဟံးန့ၢ်အခိပညီလာ “တၢ်ဟံးထီၣ်ကွံာ်” အဂီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်
ဘၣ်လာအတၢ်ပညီၣ်အခိၣ်လီၤအံၤထီၣ်သဒါလိာ်အသးဒီးပုၤအါဂၤအတၢ်ဆိကမိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤ
အယီၤလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်လာလီတံာ်အံၤန့ၣ် အိပ်ဝဲလာတၢ်ဖးဖိဒီး, စံာ်လီၤဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီးအိပ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်လာတၢ်အစိၣ်အိပ်

ဝဲတပူပူန့ၣ်အဃိတၢ်လာတၢ်ဟံးထီၣ်ကွံၣ်အတၢ်ပညိၣ်အခိၣ်လီၤအံၤန့ၣ် တမ့ၢ်လာဟီၣ်ခိၣ်ဆူမူခိၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လာကစၢ်ယုၣ်ရှုးအတၢ်ကတိၤအံၤအဃိ တၢ်အခိၣ်ပညိၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ကၢၢ်တၢ်ကျၢၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. တချုးပလဲၤဆူတၢ်အခိၣ်ပညိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, ပကကွၢ်ကဒါက့ၤလံာ်စီဆုံတဆၢလၢအမ့ၢ်, **၁ကရံၣ်သူး ၁၅:၅၁-၅၂** လၢ အမ့ၢ် (Theory) အဝဲအံၤပကပာ်ကၢၢ်ပာ်ကျၢၤအီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

“ကွၢ်ကွၢ်, ယစံးဘၣ်သုလၢတၢ်ခူသ့ၣ်တမံၤအံၤလီၤ. ပတမံၣ်ဘၣ်ကိးဂၤဒဲးဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပကဘၣ် တၢ်လဲၣ်က့ၤပသးကိးဂၤဒဲး,- လၢတစီဖိ, ပမဲာ်တဖျးအတီၢ်ပူၤ, ဖဲကွဲၤအကတၢ်န့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကွဲၤက သီၣ်ထီၣ်, ဒီးပုၤသံတဖၣ်ကဂဲၤဆၢထၢၣ်က့ၤလၢတၢ်တအုၣ်သံဘၣ်, ဒီးပကဘၣ်တၢ်လဲၣ်က့ၤပသးလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤစ့ၢ်ကိးစံးဘၣ်ပုၤလၢ, တၢ်ဟံးထီၣ်ကွံၣ်အ (Theory)လၢအမ့ၢ် “ပကဘၣ် တၢ်လဲၣ်က့ၤပသး” န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံအဝဲအံၤစံးဘၣ်ပုၤစ့ၢ်ကိးလၢ, ဖဲကစၢ်ဟဲလီၤခဲစုတစုအကတီၢ် ဒ်လဲၣ်ပကအိၣ်မူဝဲဒ်သိးပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သံအဂ့ၢ်န့ၣ် ကလဲၤပူၤကွံၣ်ဝဲအဂီၢ်ပကဘၣ်အိၣ် ဒီးတၢ်လဲၣ်က့ၤပသးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်သံလၢအဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးနီၣ်ခိၣ်အကွၢ်အဂီၢ်အတၢ် ဖံးတၢ်ညၣ်ဒီးလၢတစီဖိအပူၤန့ၣ်, ပကဘၣ်တၢ်လဲၣ်က့ၤပသးလၢနီၣ်သးအကွၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆုံလၢအဖီခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်သိၣ်လိနဲၣ်လိပုၤဒ်န့ၣ်စ့ၢ်ကိးဒါ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကမၤအသးဖဲ ကွဲၤအ ကတၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး, -

- * တၢ်လၢကွဲၤအကတၢ်အံၤန့ၣ်အခိၣ်ပညိၣ်ကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.
- * တၢ်လၢကွဲၤအဂုၤအဂၤလၢအမဲာ်ညါသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်အူအီၤခဲလဲၣ်န့ၣ်လဲၣ်.
- * လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်ညါအပူၤတၢ်အကလုာ်သီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်လၢကွဲၤအံၤအကလုာ်န့ၣ်လီၤကံၤဒီးတၢ် အသီၣ်ဒ်လဲၣ်.
- * ပုၤအါဂၤန့ၢ်ဟူစ့ၢ်ကိးဝဲသ့စ့ၢ်ကိးဒါ.
- * ကွဲၤအသီၣ်လၢသီသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်မနုၤပတန့ၢ်ဟူအီၤန့ၣ်လဲၣ်.
(ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပတထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲၤနီၣ်ကွဲၤဃါန့ၣ်ဘၣ်အဃိလီၤ.)
- * တၢ်သံကွၢ်ခဲလၢာ်အတၢ်စံးဆၢန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်ခိၣ်လဲၣ်.

**လၢလံာ်စီဆုံအဆၢဖိသၢဆၢအဂီၢ်, ပကချုၤသ့ၣ်ညါ
ဘၣ်တၢ်သံကွၢ်အဂီၢ်န့ၣ် ပကန့ၢ်ဟံၤအီၤအဂီၢ်အိၣ်ဒီး
တၢ်သဘံၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်မၤကဒံကဒါပုၤအသးန့ၣ်လီၤ.**

ဘၣ်ဆၣ်ပုၤတဂၤလၢအမ့ၢ် ပုၤလံာ်စီဆုံကွီဖိတဂၤအဂီၢ်န့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ကွဲၤ န့ၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၢ်ဟံၤတၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၂တံၤမသး ၂:၁၅** န့ၣ်လီၤ.

“ကျဲးစးကဲထီၣ်လၢပုၤဘၣ်ယွၤအသး, ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအမဲာ်ဆုးအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. ပုၤနီၤဖးတၢ်မ့ၢ် တၢ်တီ အကလုာ်အကထါအဆၢတီတီလီၤလီၤန့ၣ်တက့ၢ်.”

**လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ လံာ်စီဆုံသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ကွဲၤအံၤ
န့ၣ်အခိၣ်ပညိၣ်တမ့ၢ်ဒ်တၢ်ကွဲၤအသးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.
တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.**

တော်သွပ်တဖန်နှင့် မှားဒ်တပ်နီဒ်အတော်ကွဲးအယိ ပကယုသွပ်ညါဘဉ်အီဒ်သိးတော်ကပီလုအသီတမံလအသိးန့ဒ်တက့ာ်.

၁သုးစာလနံ ၄:၁၆,၁၇,

“အဂ့ာ်ဒ်အံ၊ ကစာ်အကစာ်ဒ်ဝဲကဟဲလီလုမုဒ်ဒ်အိဒ်ဒီးတော်ကီးပသု၊ ဒီးကလူးအခိဒ်တဂအကလုာ်သီဒ်, ဒီးအိဒ်ဒီးယွအကွဲဒီး, ပုလုအသံလုခရံဒ်အပူတဖန်န့ဒ်ကဂဲဆာထာ်ဆိဝဲ, တုနုတစု, ပုလုအမုဒီးအိဒ်ဒ်ပဝဲဒ်အံ, တော်ကထူးထီဒ်နုပုလုပူယီဒီးအဝဲသ့ဒ်, ဆူတော်အာ်အပူ, ဒ်သိးပကသကံကစာ်လုမုကပိာ်လီ, ဒီးပကအိဒ်ဒီးကစာ်အစီစီအယုဒ်ယုဒ်န့ဒ်လီ.”

ဘဉ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအဆာဖိခံဆာအဘဉ်စာန့ဒ် အဆိကတော်ပကဘဉ်ပာ်သ့ဒ်ပာ်သးဘဉ်ဃးဒီး တော်ကတီလီတဘီလုအမုာ်, “တုနုတစု” (Than) အံန့ဒ် မှားဒ်တပ်မလအသးခံမံအံ န့ဒ်ဘဉ်တော်ပာ်ဖျါအီလုအဆာဖိ(၁၆)ဒီး(၁၇)အတော်ကွဲးသ့ဒ်တဖန်န့ဒ်လီ. တော်အဆာခံမံအံ, တမံဒီးတမံအဘဉ် စာန့ဒ်တော်ဆာကတီကအိဒ်ထဲလဲဒ်န့ဒ် ပတထံဘဉ်အီဘဉ်.

လုတော်န့ဒ်အယိလံာ်စီဆုံခံဆာလုအမုာ်တော်မလအသးခံမံ, ဒ်ပစံးတော်အသိး, တော်လုအရုဒ်ဒ်ကတော်ခံမံအဘဉ်စာန့ဒ် တော်ဆာကတီကအိဒ်တမံန့ဒ်လီ. လံာ်စီဆုံခံဆာအံအတော်ဂုာ်တော်ပီလုပာ်ဖျါအဝဲအံန့ဒ် မှားဒ်ပုလုသံသ့ဒ်တဖန်အတော်ဂဲဆာထာ်သမုထီဒ်ကုဒီးလီဆီဒ်တော်ကစာ်ခရံဒ်အနီဒ်ခိနီကစာ်အတော်ဂဲဆာထာ်အခိဒ်ထဲတဘျီ (ပုလုအသံလုခရံဒ်အပူတဖန်) သ့ဒ်တဖန်အဂ့ာ်န့ဒ်လီ. ဘဉ်ဆဉ်ပဘဉ်ပာ်သ့ဒ်ပာ်သးဘဉ်ဃးဒီးတော်ဂုာ်သ့ဒ်တဖန်န့ဒ် ဒ်လံာ်စီဆုံအတော်ပာ်ဖျါလီ.

“ပုလုအသံလု ခရံဒ်အပူတဖန်န့ဒ်ကဂဲဆာထာ်ဆိဝဲ, ဒ်ပစံးတော်အသိး တုနုတစု ပုလုအမုဒီးအိဒ်ဒ်ပဝဲဒ်အံ, တော်ကထူးထီဒ်နုပုလုပူယီဒီး, အဝဲသ့ဒ်, ဆူတော်အာ်အပူ, ဒ်သိးပကသကံကစာ်လုမုကပိာ်လီ, ဒီးပကအိဒ်ဒီးကစာ်အစီစီအယုဒ်ယုဒ်န့ဒ်လီန့ဒ်ဒီးပကပိာ်အဝဲအံန့ဒ်လီ.

တော်ကတီလီတဘီလုအမုာ်, “တုနုတစု” န့ဒ် ပကဘဉ်စံးလုတော်ဆာကတီတမံလုအအိဒ်ယံာ်အိဒ်ထာတမံန့ဒ်လီ. တော်လုတော်ကတီလီအဘီလုအမုာ်, “ပဝဲဒ်အံ” (WE) န့ဒ် ကမုာ်မတုသ့ဒ်တဖန်န့ဒ်လဲဒ်. တမုာ်ဘဉ်ပုလုသုးစာလနံအတော်အိဒ်ဖိဒ်ဖိသ့ဒ်တဖန်န့ဒ် ပသ့ဒ်ညါစ့ာ်ကီးလီ. မုမုာ်ဒ်န့ဒ်ဒီး တော်ကတီလုအမုာ်, “ပုလုအမုဒီးအိဒ်ဒ်ပဝဲဒ်အံ” လုအမုာ်စီပီလူးစံးတော်အံန့ဒ် ကမုာ်မတုသ့ဒ်တဖန်န့ဒ်လဲဒ်. တော်စံးဆာန့ဒ် ပကထံဘဉ်ဖဲ, **၁ကရံဒ်သုး ၁၂:၁၂** န့ဒ်လီ.

“အဂ့ာ်ဒ်အံ, ဒ်နီမုာ်တဂယီဒီးအိဒ်ဒီး အိဒ်ဒီး အက့ာ်အဂီအါမံ, ဒီးနီတဂအက့ာ်အဂီ ခဲလုာ်အိဒ်မါမံဘဉ်ဆဉ်ဒီး, မုာ်နီတဂယီအသိးန့ဒ်, ခရံဒ်မုာ်စ့ာ်ကီး ဒ်န့ဒ်အသိးလီ.”

မုာ်ဝဲလီ. တော်ကတီလီလုအမုာ် “ပဝဲဒ်အံ” န့ဒ် အခိဒ်ထဲးမုာ်ဒ်နီတဂယီ, ဒ်ပစံးတော်အသိး, မုာ်စ့ာ်ကီးဒုဒ်ဖိထာဖိတမံဒီးဒုဒ်ဖိထာဖိသ့ဒ်တဖန်လုအမုာ်ပုလုအါဂအံန့ဒ်မုာ်စ့ာ်ကီးကစာ်ခရံဒ်အနီဒ်ခိနီခိ န့ဒ်ပထံဘဉ်လီ. ဒ်ပနုာ်ပာ်တုာ်လံတော်ကတီလီလုအမုာ် “ပဝဲဒ်အံ” (WE) န့ဒ်အယိ, တော်ဂဲဆာထာ် သမုထီဒ်ကုဒ်အိဒ်ထဲးတဘျီဒီးကစာ်ခရံဒ်အနီဒ်ခိနီခိလုအမုာ်ပု “၁၄၄၀၀၀” သ့ဒ်တဖန်အတော်ဂဲဆာထာ်သမုထီဒ်စ့ာ်ကီးပနုာ်ပာ်အီလုလုတော်မုာ်တော်တီတမံလုအအိဒ်ဒီးတော်လီလံာ်လီလုအဂ့ာ်န့ဒ်လီ.

(၁) မှာဝဲလီ၊ ကစာ်ခရံာ်အနီာ်ခိနီာ်ခိလါအအိာ်ထဲတံာ်တမံလီအံလါအတံာ်ဂဲလါဆာထာ်သမူထီာ်က့အံလါ န့ာ်၊ ဒ်ပုလါအါဂါအတံာ်ဆိကမိာ်အသီး၊ တမ့ာ်ထဲတံာ်တစိာ်ဖိ၊ ဒ်ပစံးတံာ်အသီး၊ တံာ်တဘျီယီအပူလါ န့ာ်ဘာ်။ ပမ့ာ်စံးလါအဘာ်န့ာ်၊ မ့ာ်ဒ်တံာ်ဆါကတီာ်တမံလါကဘာ်အိာ်ဝဲအဂ့ာ်န့ာ်လီ။

(၂) ဖဲပကစာ်ခရံာ်ကဟဲလီခံစုတစုအါန့ာ်၊ ပုလါအသံတံာ်လဲလါခရံာ်သ့ာ်တဖာ်ကဲလါဆာထာ်သမူထီာ်က့အါန့ာ်၊ ကစာ်ခရံာ်အနီာ်ခိနီာ်ခိလါအမ့ာ်ပု (၁၄၄၀၀၀)အပူပုလါအါဂါကသံတံာ်လါ ခရံာ်အပူဘာ်ဆာ်၊ တမ့ာ်ပုလဲလါန့ာ် ပထံာ်ဘာ်လီ။ တံာ်ဂ့ာ်အဝဲအံလါန့ာ် မ့ာ်ဒ်တံာ်မ့ာ်တံာ်တီ တမံလီ။
မှာဝဲလီ၊ ပုလါအမူဒီး အိာ်ဒံး “ပဝဲဒ်အံ” န့ာ် မ့ာ်ဒ်ပု (၁၄၄၀၀၀)အပူ ပုလါသ့ာ်တဖာ်လါ အမ့ာ်ကစာ်ခရံာ်အနီာ်ခိနီာ်ခိသ့ာ်တဖာ်န့ာ်လီ။

ဘာ်ဃးဒီးတံာ်ဂ့ာ်အံဒ်သီးပကနာ်ဟံာ်အါအဂီာ်ပကဟ့ာ်တံာ်ဒ်တံာ်တံာ်တမံလါန့ာ်လီ။ ပုလါသ့ာ်တဖာ်လါအသံတံာ်ဝဲလါခရံာ်အပူလါသ့ာ်တဖာ်၊ ဖဲအဝဲသ့ာ်ဂဲလါဆာထာ်သမူထီာ်က့အါအါန့ာ်မ့ာ်အိာ်ဝဲ “၈၀၀၀၀” ဂါန့ာ် မ့ာ်ဒ်ပကဟ့ာ်လါတံာ်အဒိန့ာ်လီ။ ပုလါသ့ာ်တဖာ်ဂဲလါဆာထာ်ဆိဝဲဒီး，“တုနုတစု၊ ပုလါအမူဒီးအိာ်ဒံးပဝဲဒ်အံ” န့ာ်ကအိာ်လီတံာ်ဝဲ၊ အဂါ (၆၄၀၀၀) န့ာ်လီ။

လါတံာ်န့ာ်အယိ၊ ပုလါအိာ်လီတံာ်သ့ာ်တဖာ်လါ အမ့ာ်ခိနီာ်ခိအက့ာ်အဂါအံလါန့ာ် ကဘာ်တံာ်ထူးထီာ်ကွံာ်အါအဂ့ာ်န့ာ်တုဒ်လဲာ်ကစာ်ယုာ်ဂူးဟဲက့တစုအတီာ်ပူန့ာ် မ့ာ်ပုလါအါဂါအတံာ်ဆိကမိာ်တမံလါန့ာ် လီ။ ဘာ်မနုအယိလဲာ်န့ာ် လါလံာ်စိဆံ့အတံာ်ကွဲးလါအမ့ာ် **သးစါလနံ ငး၁၇** အယိန့ာ်လီ။

“တုနုတစု၊ ပုလါအမူဒီးအိာ်ဒံးပဝဲဒ်အံ၊ တံာ်ကထူးထီာ်န့ာ်ပုလါပုလါဒီးအဝဲသ့ာ်၊ ဆုတံာ်အာ်အပူ၊ ဒ်သီးပကသကာ်ကစာ်လါမူကပိာ်လါ၊ ဒီးပကအိာ်ဒီးကစာ်အစါစါအယုာ်ယုာ်ဒ်န့ာ်လီ။ ”

မှာဝဲလီ။ တံာ်လါလံာ်စိဆံ့အဆါအဝဲအံလါအတံာ်ကွဲးန့ာ် ပတဘာ်ဟံးန့ာ်အခိပညီဒ်တံာ်ကွဲးအသီးန့ာ်ဘာ်ဒီး၊ ပကဘာ်သ့ာ်ညါတံာ်အံမ့ာ်ဒ် တံာ်ပနီာ်အတံာ်ကွဲးန့ာ် ပဘာ်ဟံာ်သ့ာ်ဟံာ်သးအါန့ာ်လီ။ ဘာ်ဃးဒီး တံာ်ပနီာ်အတံာ်ကွဲးအံလါအခိပညီန့ာ် ပကချုသ့ာ်ညါဘာ်အါတက့ာ်။

] တံာ်ကထူးထီာ်န့ာ်ပုလါပုလါဒီးအဝဲသ့ာ်၊ ဆုတံာ်အာ်အပူ။

တံာ်ကတီာ်ဖိလါအမ့ာ်၊ “တံာ်ကထူးထီာ်န့ာ်ပုလါပုလါဒီးအဝဲသ့ာ်” အံလါန့ာ်မ့ာ်ဒ်၊ တံာ်ဂဲလါဆာထာ်သမူထီာ်က့အိာ်ဝဲဒ်ထဲတကလုာ်ဘာ်ဆာ်၊ ပုလါကအိာ်ခံဖုလါကဘာ်တံာ်ဟံးထီာ်ကွံာ်အါအဂ့ာ်န့ာ်လီ။ တံာ်ကတီာ်ဖိလါအမ့ာ် “ပုလါပုလါဒီးအဝဲသ့ာ်” အံလါန့ာ် တမ့ာ်ထဲလါတပုလါပုလါတဘျီယီန့ာ်ဘာ်။ မ့ာ်ဒ်တံာ်ဂဲလါဆာထာ်အကလုာ်ဒ်သီးလိာ်အသးန့ာ် မ့ာ်ဒ်တံာ်အဂ့ာ်မိာ်ပုဒီးအခိပညီန့ာ်လီ။ မ့ာ်ဝဲလီ။ ပုလါခံဖုစလီာ်ကမါန့ာ်တံာ်ဂဲလါဆာထာ်သမူထီာ်က့အဂ့ာ်အကျါန့ာ် ဒ်သီးလိာ်အသးန့ာ်ပထံာ်ဘာ်လီ။

တံာ်ဂဲလါဆာထာ်အိာ်ထံးတဘျီအံလါန့ာ် ကမါန့ာ်ကစာ်ယုာ်အက့ာ်အဂါန့ာ်လီ။

တံာ်ဂဲလါဆာထာ်အိာ်ထံးတဘျီအံမ့ာ်ဒ်ပုလါအသံတံာ်ဝဲလါခရံာ်အပူဒီးပုလါအမူဒီး အိာ်ဒံးပဝဲဒ်အံလါသ့ာ်တဖာ်န့ာ် ကဘာ်တံာ်ထူးထီာ်ကွံာ်အါအဂ့ာ်န့ာ် မ့ာ်တံာ်တီတံာ်လီလါ။

] ဆုတံာ်အာ်အပူ

တံာ်အဝဲအံမ့ာ်ဒ် တံာ်ပနီာ်တမံဒီး၊ အခိပညီန့ာ် ပကထံာ်ဘာ်ဖဲ၊ **လံာ်စါနုယါ ငး၁၅** န့ာ်လီ။
“တံာ်လါမ့ာ်တနံန့ာ်၊ မ့ာ်တံာ်သးကဲလီထီာ်အမ့ာ်တနံ၊ တံာ်ဘာ်ကီာ်ဘာ်ဂါ၊ ဒီးတံာ်ဘာ်နးဘာ်ဖိာ်

အမှတ်တန်း၊ တာ်အိၣ်သယုာ်ဒီးတာ်လီၤပျီၣ်အမှတ်တန်း၊ တာ်ခဲးဒီးတာ်အုးသကျၢ်အမှတ်တန်း၊ တာ်အာၣ်ဒီးတာ်ခဲးသ့အမှတ်တန်း၊”

ကစၢ်ခရၢ်အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီးဘၣ်ဃးဒီးတာ်ဆာကတီၢ်အဝဲအံၤ အတၢ်စံးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ၊ လံာ်မးသဲ ၂၄:၂၁ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ၊ အခါဖဲန့ၣ်တာ်နးတာ်ဖျီၣ်ဖးဒိၣ် ကအိၣ်ဝဲလီၤ. တာ်ဒ်န့ၣ်အသီးလာ ဟီၣ်ခိၣ်ကဲထီၣ်သီ တုၤခဲကန့ၣ်အံၤ၊ တအိၣ်ဘၣ်နီတခိၣ်ဘၣ်. ဒီးလာခဲလာလၢ်န့ၣ်၊ တအိၣ်ထီၣ်လာဘၣ်ဝဲဘၣ်. ”

တာ်နးတာ်ဖျီၣ်တာ်ကီတာ်ခဲးဒိၣ်အဝဲအံၤဘၣ်တာ်ဒိလီၤအီၤလာ “တာ်အာၣ်” န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. နီၣ်နီၣ်တခီန့ၣ် “ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ကပီၤ” လာအမှၢ် ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်ဖဲအဟဲလီၤအခါန့ၣ် အဝဲဟဲစိာ်ဃုာ်တာ်ထီသဒါ ဒီးတာ်လီၤပြီလီၤပြါဘၣ်ဃးဒီးတာ်ကပီၤဒီးတာ်ခဲး, တာ်မှၢ်တာ်တီဒီးတာ်ကမၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. တာ် အဝဲအံၤ မှၢ်ဒၣ် “ကစၢ်ခရၢ်အနီၣ်ခိၣ်ခိၣ်” အတၢ်ဂဲၤဆာထာၣ်သမူထီၣ်က့ၤအခိၣ်ထံးတဘျီအပူၤတာ်နးတာ်ဖျီၣ် အဆာကတီၢ်ကအိၣ်ထီၣ်လာ ဘီမှၢ်အတၢ်ဒိၣ်စိအခိၣ်ထံးအဆာကတီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

] ပကသကာ်ကစၢ်လာမူကပိာ်လီၤ,

လံာ်စီဆ့အဆာအဝဲအံၤဘၣ်တာ်ကွဲးအီၤလာ တာ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးဒီး, တာ်အံၤမှၢ်ဒၣ်ကစၢ်ခရၢ်အနီၣ်ခိၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကလဲၤထီၣ်ဆူကစၢ်အအိၣ်ဂၤစုာ်ဂၤစုာ်, တဂၤဝံၤတဂၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တာ်ကတိၤတဘီလာ အမှၢ် “မူကပိာ်လံၤ” အံၤန့ၣ် မှၢ်ဒၣ် “နီၣ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်ကဒိၣ်စိလၢ ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်” န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတာ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်အုးဖးစူး ၂:၂ န့ၣ်လီၤ.

“တာ်န့ၣ်တဖၣ်အပူၤသုလဲၤတ့ၢ်ဒ်ပုၤအအံၤတယၣ်ဖိအသီး, ဒ်တာ်ဖးဖိအစိအကမီၤအခိၣ်, သးလာအမၤတာ်ခဲကန့ၣ်အံၤလာ ပုၤတစုာ်ဘၣ်တာ်အပူၤအသီးန့ၣ်လီၤ.”

မှၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်အတၢ်ဟဲလီၤခဲစုတစုအပူၤန့ၣ်ကစၢ်တံာ်ဃးမုၣ်ကီၤလံာ်လာအမှၢ်နီၣ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲလာအမှၢ်ပထံၣ်အီၤတသ့န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်မးသဲ ၁၂:၂၉ န့ၣ်လီၤ.

“ပုၤမှၢ်တစၢ်ဃာ်ဆိပုၤဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်ဘၣ်ဒီး, လဲၤန့ၣ်ဆူပုၤဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်အဟံၣ်ဒီးဂုာ်န့ၣ် အတၢ်ကသ့ဒ်လဲၣ်. တုၤန့ၣ်တဘျီကဂုာ်န့ၣ်အဟံၣ်လီၤ.”

လာတာ်န့ၣ်အဃိ, ဒ်သီးလာကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်အတၢ်ဟတၢ်ပြးအတၢ်ဒိၣ်စိအနံၣ် (၁၀၀၀)အဂီၢ်န့ၣ်, အဆိကတၢ်ကဘၣ်စာတံာ်ဃာ်မုၣ်ကီၤလံာ်ဖဲ အဝဲအတၢ်ဟဲခဲစုတစုအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတာ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်လီၣ်ဖျါ ၂၀:၂ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးဖီၣ်န့ၣ်ပယီၤ, ဂုၢ်လာသီလာအမှၢ်မုၣ်ကီၤလံာ်, ဒီးစၢတၢ်, ဒီးစၢဃာ်အီၤအနံၣ်တကထီၣ်လီၤ.”

လာတာ်ဂုၤဒ်အံၤအပူၤန့ၣ် ကစၢ်ခရၢ်လာအဝဲအတၢ်ဟဲလီၤခဲစုတစုအပူၤန့ၣ်အဝဲကဟၤဘၣ်က့ၤနီၣ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲအတၢ်ဒိၣ်စိ, ဒ်ပစံးတာ်အသီး, မူခိၣ်အတၢ်ဘၣ်တုၤသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်ဒီး, ဒ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံာ်အသီး, ပုၤကလဲၤထီၣ်ဘၣ်ဆူမူခိၣ်ဘီမှၢ်လာကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်အအိၣ်န့ၣ်တဂၤဝံၤတဂၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပုၤအါဂၤန့ၣ်ဝဲလၢ, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်တထံၣ်ဘၣ်ဒီးတာ်သံအဂ့ၢ်န့ၣ်, လံာ်စီဆ့အတၢ်ဟံၣ်ဖျါတခီကမှၢ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လီၣ်ဖျါ ၂:၁၀ န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လၢအကဘၣ်နၢန့ၣ် သုတပျံၤအိၣ်နီၣ်တမံၤတဂ့ၤ. ကွၢ်ကွၢ်, ဒ်သိးကလုပစီသုဒီး, မ့ၣ်ကီၤလၢ်ကဒၢန့ၣ် သုလၢယိၣ်ပူၤတနီၤ, ဒီးသုကဘၣ် တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်ဆဲးသီလီၤ. အိၣ်နဲဆိးနဲလၢနကလုၢ် တီတုၤနသံတက့ၢ်. ဒီးယကဟ့ၣ်နၢလၢတၢ်မူအခိၣ် သလုးန့ၣ်လီၤ. ”

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သံတမံၤအံၤန့ၣ်ပုၤကိးဂးဒဲးကဘၣ်ထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤ. တၢ်လၢပအိၣ်မူဘၣ်လၢနီၢ်ခိအက့ၢ်အဂီၤအံၤန့ၣ်ကလဲလိာ်အသးဆူ တၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ကဟုကညီၢ်န့ၣ်တသ့ဘၣ်အယိၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁ကရံၣ်သူး ၁၅:၅၀ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီပုၤသ့ၣ်ဝံၢ်သ့ၣ်ဧၤ, ယစံးတၢ်အံၤ, တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ညၣ်န့ၣ်, နၢဘၣ်သၢယုၤအဘီအမ့ၢ်တသ့ဘၣ်. ဒီးတၢ်အုၣ်သံန့ၢ်ဘၣ်သၢ တၢ်တအုၣ်သံဘၣ်န့ၣ်တသ့ဘၣ်. ”

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ဒ်လံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးအသိး နီၢ်ခိလၢကဘၣ်
တၢ်ထုးထီၣ်ကွဲးအံၤန့ၣ် တသ့ဘၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ, လံာ်စီဆုံခံဆၢတဆၢလၢအမ့ၢ်, လံာ်လူၤကၣ် ၁၇:၃၄-၃၆ န့ၣ်တက့ၢ်.

“ယစံးဘၣ်သု, တၢ်လၢမ့ၢ်တနၢန့ၣ်ပုၤပိာ်ခွါခဲၤကအိၣ်လၢအလီၢ်မံတပူၤယီဒီး, တၢ်ကဟံးထီၣ်ကွဲးတဂၤ, ဒီးအဝဲတဂၤကအိၣ်လီၤတံာ်လီၤ. ပုၤပိာ်မ့ၢ်ခဲၤကကုၣ်ဆၢၣ်ကုၣ် တပူၤယီ, ဒီးတၢ်ကဟံးထီၣ်ကွဲးတဂၤ, ဒီးအဝဲတဂၤကအိၣ်လီၤတံာ်လီၤ. ဒီးအဝဲသ့ၣ် ကတိၤဆၢတၢ်ဒီးစံး ဘၣ်အီၤ, ကစၢ်ဧၤ, ဖဲလဲၣ်ပူၤလဲၣ်. ဒီးအဝဲဒၣ်စံးဘၣ်အီၤ, ဖဲဒၣ်တၢ်အစီၣ်အိၣ်ဝဲတပူၤပူၤန့ၣ်, လီတံာ်တဖၣ် ကအိၣ်ဖျိၣ်ရီဖျိၣ်ဖဲန့ၣ်လီၤ. ”

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤအတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ်, “တၢ်ကဟံးထီၣ်ကွဲး” (taken) အံၤန့ၣ်လၢပုၤဂရံးဖိအတၢ်ကတိၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လၢအမ့ၢ် “Paralambano” န့ၣ်ဒီး အခိပညီန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် “တၢ်ဒီးန့ၢ်” ဒ်ပစံး တၢ်အသိး, “တၢ်တူၢ်လိာ်” (to receive, to accept) န့ၣ်လီၤ. လၢပုၤဂရံးဖိအတၢ်ကတိၤအပူၤ န့ၣ်အခိပညီတအိၣ်လၢ, “ဆူထးခိ” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “တၢ်ထုးထီၣ်ကွဲးဆူမူခိ” န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢပုၤကီၤလၢသုလၢအမ့ၢ်ပုၤတမ့ၢ်ဖိအလံာ်စီဆုံစ့ၢ်ကိးပထံၣ်ဘၣ်အခိပညီလၢမ့ၢ် “တၢ်တူၢ်လိာ်” (to accept) န့ၣ် ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကွဲးဝဲလၢအတၢ်ကတိၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် “Yetrakolapaduvaan” န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ပုၤအါဂၤလၢအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အကျါ ဆိကမိၣ်ဝဲလၢတၢ်ကတိၤတဘီအံၤအခိပညီကမ့ၢ်ဒၣ် တၢ်ထုးထီၣ်ကွဲးထီၣ်ဆူထးန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်လၢ ပုၤကီၤလၢဝါအလံာ်စီဆုံအပူၤတခီန့ၣ် တမ့ၢ်တၢ် ဂ့ၢ်သဘံၣ်ဘုၣ်တမံးန့ၣ်ဘၣ်. ဒ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ် လံအသိး တၢ်ကတိၤဖိတဘီလၢအမ့ၢ် (taken) “တၢ်ကဟံးထီၣ်ကွဲး” အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်အီၤလၢ ပုၤ ဂရံးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကျါဆူပုၤကီၤလၢဝါအကျိၣ်အံၤန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်လီၤတံာ်လီၤဆဲးန့ၣ်ဘၣ်. ဘၣ်တၢ်ထုး ထီၣ်လံာ်အီၤလၢအဂ့ၢ်ကတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် “တၢ်တူၢ်လိာ်” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “တၢ်ဒီးန့ၢ်” န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပကြးဖးအီၤဒ်အံၤလီၤ.

“ယစံးဘၣ်သု, တၢ်လၢမ့ၢ်တနၢန့ၣ်, ပုၤပိာ်ခွါခဲၤ, ကအိၣ်လၢအလီၢ်မံတပူၤယီဒီး, တၢ်ဒီးန့ၢ်အီၤ တဂၤ, ဒီးအဝဲတဂၤကအိၣ်လီၤတံာ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤပန့ၢ်ပာ်တ့ၢ်လံအယိ, ပကလဲၤကဒီးဆူလံာ်စီဆုံတဆၢအံၤအခိပညီနီၢ်နီၢ်တခီန့ၣ်လီၤ.

လံာ်လူကဏ် ၁၇:၃၄ - “ယစံးဘဉ်သု, တာ်လာမုာ်တနုနုာ်ပုာ်ပိာ်ခွါခံဂကအိဉ်လာအလီာ်မံတပူာ်ယီဒီး, တာ်ကဟံးထီဉ်ကွာ် တက, ဒီးအဝဲတကကအိဉ်လီာ်တဲာ်လီာ်.”

လံာ်စီဆှံတဆာအံအခိပညီနီာ်နီာ်တခိကမုာ်တာ်ဒဲလဲဉ်. တာ်လာအလီာ်မံအံနုာ် ကမုာ်တာ်မနုနုာ် လဲဉ်. မုာ်စ့ကီးပုာ်ခရံဉ်ဖိခံဂကဘဉ်မံလာအလီာ်မံပူာ်တပူာ်ယီထီဘိစ့ကီးခါ. တမုာ်ဒဲနုာ်ဘဉ်နုာ် ပထံဉ် ဘဉ်လီာ်. တာ်လာ “လီာ်မံ” အံနုာ် မုာ်ဒဲဉ်တာ်ပနီဉ်တမံလီာ်.

မုာ်ဝဲလီာ်. တာ်လာ “လီာ်မံ” အံနုာ် မုာ်ဒဲဉ်တာ်အိဉ်ဘျးအလီာ်တမံဒီး ပထံဉ်ဘဉ်အီလာ **လံာ်စ့တြိ ၄:၃** အပူာ်နုာ်လီာ်.

“အဂုာ်ဒဲအံ, ပုာ်လာအနာ်တာ်ပဝဲဒဲအံ, ပနုာ်ဘဉ်လာတာ်အိဉ်ဘျးအပူာ်, ဒဲအစံးဝဲအသိး, ဒဲယဆိဉ်လီာ်ယသးလာယသးဒိဉ်ထီဉ်နုာ်, လာအဝဲသ့ဉ် တနုာ်လာယတာ်အိဉ်ဘျးအပူာ်ဘဉ်.(REST)

တာ်လာ, တာ်အိဉ်ဘျးအပူာ် (REST) အံနုာ် မုာ်ဒဲဉ်တာ်ပနီဉ်တမံလီာ်, တာ်သးခကစီဉ်အတာ်သိဉ် တာ်သီအဖီခိဉ်အတာ်စုာ်တာ်နာ်သ့ဉ်တဖဉ်နုာ်လီာ်. လာတာ်နုာ်အယိတာ်လာ “လီာ်မံ” အတာ်ပနီဉ်အံနုာ် မုာ်ဒဲဉ်တာ်စုာ်တာ်နာ်တမံလာအတာ်အိဉ်ဘျးအလီာ်နုာ်လီာ်. မုာ်မဆါတနုာ်အံ ပထံဉ်ဘဉ်လာ ပုာ်ခရံဉ်ဖိသ့ဉ် တဖဉ်အတာ်စုာ်တာ်နာ်အိဉ်အါမံဒီးတမံဒီးတမံနုာ် တလီာ်ပလိာ်အသးနုာ် ပထံဉ်ဘဉ်လီာ်.

ပမုာ်စံးလာတာ်အဒိနုာ်, ပုာ်ရီမုာ်ကဲးသလံးအတာ်စုာ်တာ်နာ်လာအမုာ် မိာ်နီာ်မရံအဂုာ်အံနုာ် လာပုာ် (Pentecost) ဖိသ့ဉ်တဖဉ်တစံးတကတီာ်ဘဉ်ဝဲအသိး, ပုာ်သးစီဆှံကရုာ်သ့ဉ်တဖဉ်အတာ်စုာ်တာ်နာ်အဂုာ် နုာ် ပုာ်ရီမုာ်ကဲးသလံးဖိသ့ဉ်တဖဉ်တစံးတကတီာ်ဘဉ်ဝဲနုာ် ပထံဉ်ဘဉ်လီာ်. ဒဲနုာ်အသိးပုာ်ခရံဉ်ဖိအဂုာ် အကသ့ဉ်တဖဉ်စ့ကီးအိဉ်ဝဲအါမံလာတလီာ်ပလိာ်အသးနုာ်ပထံဉ်ဘဉ်လီာ်.

တာ်သ့ဉ်တဖဉ်ကဲထီဉ်တာ်ဘျာ်တာ်ဘါအပုာ်ဒိတဖုသ့ဉ်တဖဉ်နုာ်လီာ်. ပုာ်သ့ဉ်တဖဉ်နုာ် အိဉ်ဒီးတာ်စုာ် တာ်နာ်တမံလာအဝဲသ့ဉ်နာ်ဝဲအယိတာ်သိဉ်တာ်သီသ့ဉ်တဖဉ်စ့ကီးမအိဉ်ထီဉ်ပုာ်အဖုတဖဉ်အဖုဒီး, ဒဲပစံးတာ်အသိး: “လီာ်မံ” သ့ဉ်တဖဉ်, ဒဲပစံးတာ်အသိး, “တာ်စုာ်တာ်နာ်” သ့ဉ်တဖဉ်အိဉ်ထီဉ်ဝဲအကလုာ် ကလုာ်အသိး, လီာ်မံလာအမုာ်တာ်အိဉ်ဘျးအလီာ်စ့ကီးအိဉ်ဝဲအါမံနုာ်လီာ်. တာ်အဒိ - ပုာ်ရီမုာ်ကဲးသလံး အ တာ်အိဉ်ဖိဉ်, ပုာ် (Pentecost) ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အတာ်အိဉ်ဖိဉ်, CSI, AG, ပုာ်မဲးသဒုးအတာ်အိဉ်ဖိဉ်, ပုာ်ပရဲးပတု ရံယါအတာ် အိဉ်ဖိဉ်ဒီးအဂုာ်အကသ့ဉ်တဖဉ်နုာ်လီာ်.

လာတာ်နုာ်အယိ, ဖဲ ကစာ်ယုဉ်ရှုးကဟဲလီာ်က့ခံဘျီတဘျီအခါအယုထာပုာ်သ့ဉ်တဖဉ်လာအတီဒီး အီဒီးအိဉ်ဝဲလာလီာ်မံသ့ဉ်တဖဉ်အပူာ်နုာ်လီာ်. အဝဲကယုထာပုာ်သ့ဉ်တဖဉ်ဒီးပုာ်လာအအိဉ်လီာ်တဲာ်သ့ဉ် တဖဉ်နုာ် ကသမာကွံာ်ဝဲလီာ်.

ဘဉ်ဃးဒီးတာ်အိဉ်ဖိဉ်သ့ဉ်တဖဉ်, ဒဲပစံးတာ်အသိး, လီာ်မံလာအမုာ်တာ်အိဉ်ဘျးအလီာ်အကလုာ် ကလုာ်အပူာ် ပုာ်လာဘဉ်တာ်ဃုထာအီသ့ဉ်တဖဉ်အတာ်ပာ်သ့ဉ်ပာ်သးကမုာ်တာ်ဒဲလဲဉ်အဂုာ်နုာ် ကမုာ်တာ် ဒဲလဲဉ်. တာ်စံးဆာနုာ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်ဝံယရှါယာ ၂၈:၂၀** နုာ်လီာ်.

“အဂုာ်ဒဲအံ, တာ်အလီာ်မံလာ ပကစုာ်လီာ်ပသးလာအဖီခိဉ်နုာ် ဖုဉ်ကဲဉ်ဆိး, ဒီးယဉ်လာ ပကလုး အီလာပလီာ်နုာ်အံကဲဉ်ဆိးလီာ်.”

လံာ်စီဆုံတဆာဖိအံးစံးဘဉ်ပုလု၊ ပုလုသ့တဖဉ်လုအအိဉ်ဝဲလု တာ်အိဉ်ဖိဉ်အဖုတဖဉ်အပူလုန့ဉ် တအိဉ်ဘဉ်ဒီးတာ်သ့ဉ်မံသးမံန့ဉ်ဒီး၊ ပုလုသ့တဖဉ်န့ဉ်အိဉ်ဝဲဒီးတာ်သ့ဉ်ဝံလုအသးဒီးတာ်သ့အသးလုတာ် တီတာ်လီလုသ့တဖဉ်န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီလု.

တာ်လု “လီမံ” အံးန့ဉ်မ့ဒဉ်တာ်အိဉ်ဖိဉ်အဖုတဖုဒီး၊ တာ်လု “ယဉ်လုး” န့ဉ်မ့ဒဉ်တာ်သိဉ်တာ် သိသ့တဖဉ်န့ဉ်လီလု. ပုလုသ့တဖဉ်အတာ်သ့ဉ်မံသးမံတအိဉ်ဝဲလု၊ တာ်သံကွာ်ဘဉ်ပးဒီးတာ်မ့ဒဉ်တာ်တီဒီး တာ်အိဉ်ဒီးတာ်သးဒီးဒီးလုတာ်စုာ်တာ်န့ဉ်သ့တဖဉ်အတာ်စံးဆာသ့တဖဉ်န့ဉ်လီလု.

လံာ်လုကဉ် ၁၇:၃၅ – “ပုလုပိာ်မုာ်ခံကကဉ်ဆာဉ်ဂုာ် တပူလု၊ ဒီးတာ်ကဟံးထီဉ်ကွာ်တက၊ ဒီးအဝဲ တက ကအိဉ်လီတံာ်လီလု.”

ဘဉ်ပးဒီးလံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံးန့ဉ် လုအအိဉ်ထံးန့ဉ်လံာ်မဲာ်ဖျာဉ်လုအမ့ “ပုလုပိာ်မုာ်” “Women” န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်ဘဉ်. တာ်လုဘဉ်ပးဒီးတာ်ဖိတာ်တုလုဖဉ်ကပူလုအပူလုန့ဉ်ကမ့ဒဉ်ပုလုပိာ် မုာ်ဘဉ်ဆဉ်, ပထဘဉ်ဟံးန့ဉ်အခိပညီဒ်န့ဉ်အသးဘဉ်. ကဘဉ်မ့ဒဉ်ထံ “တာ်ဂုာ်ဆာဉ်ဂုာ်” အတာ်ပနီဉ်အ ခိပညီန့ဉ်လီလု.

ဘဉ်ပးဒီး “တာ်ဂုာ်ဆာဉ်ဂုာ်” အံးအခိပညီန့ဉ် မ့ဒဉ်တာ်ပနီဉ်ဒ်လဲဉ်. တာ်လုတာ်ဂုာ်ဆာဉ်ဂုာ်အံးန့ဉ် မ့ဒဉ်တာ်ဖိအိဉ်တုအိဉ်အတာ်မလုပဘဉ်ကတံာ်ကတီပာ်စာ အီတမံလုန့ဉ်လီလု. ဒ်န့ဉ်အသးတာ်ကတံာ် ကတီတံာ်တမံအံးစုာ် ကီးမ့ဒဉ်တာ်ပနီဉ်တမံလုန့ဉ်လီလု. ဒ်ပသ့ဉ်ညါအသးတာ်သ့တဖဉ် န့ဉ်မ့ဒဉ်နီဉ်သး အတာ်အိဉ်လုဘဉ်တာ် ကတံာ်ကတီအီလုန့ဉ်လီလု.

(ဝံးပးရမံယု၊ ၁၅:၁၆, ယထံဉ်န့ နုာ်ကတီ၊ ဒီးယအိဉ်ကွာ်အီလီလု.)

တာ်ကတီလုအမ့, တာ်ဂုာ်ဆာဉ်ဂုာ်, ဒ်ပစံးတာ်အသး, တာ်ကတံာ်ကတီတာ်အိဉ်တာ်အီလုအဘဉ် ထွဲဒီးသးအတာ်အိဉ်အံးန့ဉ် ဘဉ်တာ်မလုအီလု, တာ်အိဉ်ဖိဉ်သရဉ်သ့တဖဉ်, ပုလုစံဉ်တဲတဲလီတာ်သ့တဖဉ် ဒီးပုလုအနုာ်ဟံးလံာ်စီဆုံအဂုာ်သ့တဖဉ်န့ဉ်လီလု. မ့ဒဉ်လီလု. လုပုလုအံးအကျါန့ဉ် ပုလုနီကဘဉ်တာ်ဟံး ထီဉ်ကွာ်, ဒ်ပစံးတာ်အသး, ကဘဉ်တာ်ဂုာ်လီာ်အီလုဒီးလုအအိဉ်လီတံာ်သ့တဖဉ်န့ဉ်ကဘဉ်အိဉ်လီတံာ်, ဒ်ပစံးတာ်အသး, ကဘဉ်တာ်သမာကွာ်အီလီလု.

လံာ်လုကဉ် ၁၇:၃၆, “ဒီးအဝဲသ့ဉ် ကတီဆာတာ်ဒီးစံး ဘဉ်အီ, ကစာ်စာ, ဖဲလဲဉ်ပုလုလဲဉ်. ဒီးအဝဲဒဉ် စံးဘဉ်အီ, ဖဲဒဉ်တာ်အစိဉ်အိဉ်ဝဲတပူလုန့ဉ်, လီတံာ်တဖဉ် ကအိဉ်ဖိဉ်ရိဖိဉ်ဖဲ န့ဉ်လီလု.”

လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံးအခိပညီကအိဉ်ဒ်လဲဉ်. တာ်သ့တဖဉ်အံးမ့ဒဉ်တာ်လီကမာကမဉ်တမ့ဘဉ်ဒါ. ဘဉ်ဆဉ်ဒ်ပနုာ်ဟံးတုာ်လံာ်စီဆုံတာ်တီအကလုာ်အကထါအယိ, တာ်သ့တဖဉ်န့ဉ်မ့ဒဉ်တာ်ပနီဉ်အတာ်ကွဲးန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီလု.

] လီတံာ် (Eagles)

ဒ်ပသ့ဉ်ညါဝဲအသးတာ်လုလီတံာ်န့ဉ်အိဉ်ဒီးအမဲာ်ချုလုအချုဒီးယုအိဉ်အဆဉ်သုလုကျဲဒ်အံး န့ဉ်လီလု. ဘဉ်ဆဉ်လံာ်စီဆုံအတာ်ကွဲးလုအမ့ “လီတံာ်” အံးန့ဉ် မ့ဒဉ်တာ်ပနီဉ်တမံဒီးအခိပညီန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်ယီဘး ၃၉:၂၈,၂၉ န့ဉ်လီလု.

“အိပ်ဝဲဆိဝဲလၢလၢကိၣ်ခိၣ်, ဒီးလၢလုလီၤလၢလၢကိၣ်အမဲအဖီခိၣ်, ဒီးလၢအလီၢ်ခၢၣ်သနၢၣ်လီၤ. ကွၢ်ဟ့ၣ် အတၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်ဖဲန့ၣ်, အမဲၣ်ထံၣ်တၢ်လၢအယံၤလီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဝဲအံၤအတၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်န့ၣ် သုသုၣ်ညါစ့ၢ်ကီးခါ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် သးအတၢ်ထံၣ်ဒီး, ထံၣ်ဘၣ်တၢ်လၢအယံၤလၢသးအမဲၣ်ချံ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤလၢ အထံၣ်တၢ်သုလၢအယံၤဒီး ထံၣ်ဘၣ် ပုၤအိၣ်လၢ ကစၢ်ခရံၣ်လၢအမ့ၢ် လၢကိၣ်လၢအလီၢ်ခၢၣ်သနၢၣ်န့ၣ်အဖီခိၣ်ဒီး မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢ “ပိာ်မုၢ်” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး “အမိၢ်” န့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ဝံယရူၤယၤ ၃၃:၁၇ န့ၣ်လီၤ.

“နမဲၣ်ကထံၣ်ဘၣ်စီၤပၤအိၣ်ဒီးအယံၤအလၢ, ကထံၣ်ဘၣ်ဝဲလၢ ထံယံၤကိၣ်ယံၤလီၤ.”

၁ကရံၣ်သ့: ၁၀:၄ န့ၣ်စ့ၢ်ကီးပထံၣ်ဘၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အိတၢ်လၢလၢကိၣ်ဘၣ်ဃးဒီးသးလၢ အပိာ်အခံ, ဒီးလၢန့ၣ်မ့ၢ်ခရံၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုံခံဆၢအံၤ, တဆၢဒီးတဆၢလီၤပလိာ်အသးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢလီတၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢပုၤခရံၣ်ဖိ လၢအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တီသးတီသ့ၣ်တဖၣ် လီၤ.

၂ တၢ်လၢ “တၢ်အစိၣ်” အံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်လီတၢ်အတၢ်အိၣ် န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယီၤဘး ၃၉:၃၀** န့ၣ်လီၤ.

“အဖီစ့ၢ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်, ဒီးဖဲပုၤဘၣ်တၢ်မၤသံအလီၢ်န့ၣ်, အဝဲဒၣ်အိၣ်ဖဲန့ၣ်လီၤ.”

ပဘၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်လၢလီတၢ်အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဃုအိၣ်ဒၣ်တၢ်ထဲ, တၢ်အိၣ်လၢအအိၣ်ဒီးအသ့ၣ်ဒီးအသံကစဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဃုအိၣ်ဒၣ်တၢ် ထဲ “တၢ်အသ့ၣ်” န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢအသ့ၣ်န့ၣ်အဲၣ်ဒီးစံးတၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၃မိၤ၅၅ ၁၇:၁၁** န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်ညၢ်အသးသမူအိၣ်လၢအသ့ၣ်”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢတၢ်အသ့ၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်သးသမူန့ၣ်လီၤ.

ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဃုအိၣ်တၢ်အိၣ်လၢအမ့ၢ် “သးသမူ” အံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်စံးဆၢန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၆:၆၃** န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်မၤမူတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်သးလီၤ. တၢ်ညၢ်တကိာ်တသီၣ်ဘၣ်တၢ်နီတမံၤဘၣ်. တၢ်ကတိၤလၢယစံးဘၣ် သုန့ၣ်, မ့ၢ်သးဒီးတၢ်မူလီၤ. ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မူန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှုးစ့ၢ်ကီးအိးထီၣ် အထးခိၣ်ဒီးစံးကတိၤတၢ်လၢအပာ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကတိၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၃:၃၄** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢယွၤမၤလီၤအီၤတဂၢန့ၣ်, စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤယွၤအကလုာ်အကထီၤလီၤ, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤဟ့ၣ်အီၤလၢ သးန့ၣ်ဒီးတဃီၣ်နီၣ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်.”

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံတဆၢအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် သုန့ၣ်ပာ်စ့ၢ်ကီးလံၤခါ.

ဘဉ်းဒီးကစာ်ယွၤအကလုာ်အကထါန့ၣ်, ပမ့ၢ်ကွၢ်ကဒီးဆူ, **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၁၇:၁၇** န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်အီၤ ဒ်အံၤလီၤ.

“မၤစီဆုံအီၤလၢ နတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတက့ၢ်. နကလုာ်နကထါန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလီၤ.”

လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ တၢ်လၢကစာ်ယွၤအကလုာ်အကထါအံၤန့ၣ် မ့ၢ်, တၢ်မ့ၢ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီခံမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

ဒ်သိးလီၤတၢ်ဃုာ်အိၣ်အသ့ၣ်လၢဘဉ်တၢ်ဒ်လီၤအီၤလၢတၢ်အသးန့ၣ်အသိး, ပုၤခရံၣ်ဖိနီၣ်နီၣ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သးလၢအတီသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်စ့ၢ်ကီးဃုာ်အိၣ်ကစာ်ယွၤအကလုာ်အကထါလၢအမ့ၢ်, “တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီဒီးတၢ်မ့ၢ်” ခံမံၤခံကထြာ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးထးနီၣ် (magnet) ထုးန့ၣ်ထးပနဲၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အသိး, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလၢအမ့ၢ်ကစာ်ယွၤ အကလုာ် အကထါ စ့ၢ်ကီးကထုးန့ၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိနီၣ်နီၣ်လၢတၢ်သးခုကစီၣ် အဆၢကတီၢ်အပူၤဒီးတၢ်ကူးတၢ်အဆၢကတီၢ် သ့ၣ် တဖၣ်အပူၤ အဂ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ၣ် ကစာ်ယုၣ်ဂ့ၢ်အတၢ်ပာ်ဖျါတၢ်ဒ်တၢ်ဒ်တၢ်တဲာ်တမံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

လၢကျဲဒ်အံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ထုးန့ၣ်တၢ်အံၤ, တမ့ၢ်ဒ်ၣ်ထဲလၢပုၤလၢအကကဲထီၣ်ကစာ်ခရံၣ်အနီၣ်ခိနီၣ်ခိ အကီၢ်လၢန့ၣ်ဟူဘဉ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထါပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ပုၤခရံၣ်ဖိန့ၣ်တကးဘဉ်, တၢ်အခွဲး အယာ်အံၤစ့ၢ်ကီးကအိၣ်လၢ ပုၤအံၤတဃုာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ, ဘဉ်းဒီးတၢ်ထုးထီၣ်ကွံာ်ပနီၣ်ခိ ဆူထးအဂ့ၢ်န့ၣ်

လံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးတအိၣ်ဘဉ် ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

အခဲအံၤ ပကလဲၤကဒီးဆူ, **၁ကရံၣ်သူး ၁၅:၅၁,၅၂** လၢအမ့ၢ်လံာ်စီဆုံသၢဆၢတဆၢအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

“ကွၢ်ကွၢ်, ယစံးဘဉ်သုလၢတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တမံၤအံၤလီၤ. ပတမံၤဘဉ်ကီးဂၤဒဲးဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်ဒီးပကဘဉ် တၢ်လဲက့ၤပသးကီးဂၤဒဲး, လၢတစီဖိ, ပမဲာ်တဖျးအတီၢ်ပူၤ, ဖဲကွဲးအကတၢ်န့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကွဲးက သီၣ်ထီၣ်, ဒီးပုၤသံတဖၣ်ကဂဲၤဆၢထာ်ကုၤလၢတၢ်တအုၣ်သံဘဉ်, ဒီးပကဘဉ်တၢ်လဲက့ၤပသးလီၤ. ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ်, “ပကဘဉ်တၢ်လဲက့ၤပသးလီၤ.” အံၤန့ၣ် မၤအသးဒ်သိး တၢ်မၤကဒါပမဲာ်အသိးအဂ့ၢ်န့ၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲသ့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အံၤကမၤအသးလၢ, ပမဲာ်တဖျးအတီၢ်ပူၤ အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးခါ.

တၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်အခီပညီန့ၣ်တမ့ၢ်ဘဉ်ဒ်သိးတၢ်ကွဲးအသိးဒီးဘဉ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢတၢ်အဒိအတဲာ် န့ၣ် ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံာ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယီၤလဲၣ်န့ၣ် တၢ်လၢကွဲးအကတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်ဒီး, လၢသီစ့ၢ်ကီးန့ၣ် ကွဲး ကဘဉ်အိၣ်ဝဲလၢပကန့ၢ်ဟူဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤစ့ၢ်ကီးမ့ၢ်ဒ်ၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢဘဉ်တၢ်ဒ်လီၤအီၤလၢကွဲးန့ၣ် လီၤ. ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲတခါဘဉ်တခါဝံၤမး, ကွဲးအဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်အကတၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤအဲၣ်ဒီးစံးတၢ်မနုၤန့ၣ်လဲၣ်. ပကဃုာ်သ့ၣ်ညါအခီပညီန့ၣ်တက့ၢ်.

၂ ပတမံၤဘဉ်ကီးဂၤဒဲးဘဉ်.

တၢ်ကတီၢ်ဖိလၢအမ့ၢ် “ပဝဲသ့ၣ်” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “WE” အံၤန့ၣ်, ဒ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံာ်အသိး, မ့ၢ်ဒ် “ကစာ်ခရံၣ်အနီၣ်ခိနီၣ်ခိ” အပုၤတဖုန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတီၢ်ဖိလၢအမ့ၢ် “တၢ်မံ” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်သံ ဒီးတၢ်ဂဲၤဆၢ ထာ်ဘဉ်, တဖုသံနီၣ်ဘဉ်, ဒီးတၢ်တမၤဖုသံနီၣ်ဘဉ်အီၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်ယီၤဘး ၁၄:၁၂** အပူၤ

နဲ့လီလီ.

“ပုကညီမံလီ၊ ဒီးတဂဲဆာထာ်ဘဉ်၊ တဖုသံနီၣ်ဘဉ်၊ ဒီးတၢ်တမၤဖုသံနီၣ်ဘဉ်အီၤလၢအတၢ်မံ ပုတုလီၤလၢမူခိၣ်တအိၣ်လၢဘဉ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, “တၢ်မံ” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သံအတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ဂုးအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအိးထီၣ်အထးခိၣ်ဒီးစံးကတိၤတၢ်ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်မံအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ် ဖဲ, လံာ်ယီၤဟဉ် ၁၁:၁၁-၁၄ န့ၣ်လီၤ.

“ကတိၤတၢ်န့ၣ်တဖုၣ်ဝံၤ ဒီးစံးဘဉ်အီၤ,ပတုခွါစီၤလါစရူးမံသပုၤဝဲ, မ့ၢ်ယလဲၤဒ်သိးကထီၣ်ဂဲထီၣ် အီၤလီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးအပျီၣ်အဘီၣ်စံးဝဲဒၣ်, ကစၢ်ဧာ, မ့ၢ်မံသပုၤဒီး, ကကိၤညါဝဲလီၤ. ဒီးယုၣ်ဂ္ဂုးကတိၤတၢ်လၢ အသံဝဲအဂ့ၢ်ဘဉ်ဆၣ်ဒီး, အဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ်လၢအစံးလၢအမံအိၣ်ဘျးဝဲ အဂ့ၢ်လီၤ. တုၤန့ၣ်တဖုယုၣ်ဂ္ဂုးစံးဘဉ် အီၤလီၤလီၤ, စီၤလါစရူးသံလဲဝဲလံ.”

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပီလူးအတၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ် “ပဝဲသ့ၣ်” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ကစၢ်ခရံၣ် အနီၣ်ခိၣ်ခိၣ်အံၤန့ၣ် တတုၤလၢတၢ်သံအပူၤတဘျီဃီန့ၣ်ဒီးတၢ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဆာကတီၢ်တမံအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ် ဘဉ်လီၤ.

] ပကဘဉ်တၢ်လဲက့ၤပသးကိးဂၤဒဲး,

လံာ်စီဆံ့အဆာအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ဖဲတၢ်ဂဲဆာထာ်သမူထီၣ်က့ၤအခိၣ်ထံးတဘျီအပူၤန့ၣ် ပုၤသ့ၣ်တဖုၣ် လၢအမ့ၢ်ကစၢ်ခရံၣ်အနီၣ်ခိၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖုၣ်အတၢ်ဆိတလဲတၢ်အဂ့ၢ်လၢ ကဘဉ်ကွါဆၢၣ်မဲာ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲ လီၤ. တၢ်ဘဉ်တ့အသီ (သ့ၣ်သီသးသီ)လၢအကဒိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်လၢပုၤကညီတဂၤအံၤအပူၤန့ၣ် ကမၤန့ၣ်နီၣ်သး အက့ၢ်အဂီၤလၢအဘဉ်ထွဲဒီးကစၢ်ယုၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢ “ပဝဲသ့ၣ်” တဖုသ့ၣ်တဖုၣ်န့ၣ် ပကဘဉ်သံဝဲလၢတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်န့ၣ်ဝံၤဒီးပကဘဉ်ဂဲဆာထာ် သမူထီၣ်က့ၤဝဲလၢကစၢ်ယုၤအက့ၢ်အဂီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်လံာ်စီဆံ့လၢအဖိခိၣ်အံၤအခိၣ်ပညီလၢအမ့ၢ်တၢ်ဆိတလဲတၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

] လၢတစီၤဖိ, ပမဲာ်တဖျးအတီၢ်ပူၤ,

ကစၢ်ခရံၣ်အနီၣ်ခိၣ်ခိၣ်, အတၢ်လဲလိာ်အသးဒီးအတၢ်ဂဲဆာထာ်သမူထီၣ်က့ၤအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ကမၤအသး ဒၣ်ထဲပမဲာ်တဖျးအတီၢ်ပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ဘဉ်တ့လၢအဒိၣ်ကတၢ်ဒီးကအိၣ်ဒီးတၢ် စိတၢ်ကမိၤအံၤန့ၣ် ကမၤအသးဖဲ တၢ်ဆာကတီၢ်တစီၤဖိအပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢကစၢ်ယုၤအဃိတၢ်မၤအသးသ့ၣ်တဖုၣ်လီၤကမၤကမ့ၢ်ဝဲအဃိ တၢ်သ့ၣ်တဖုၣ်ပဆိကမိၣ်အီၤတသ့ဘဉ်.

] ဖဲကွဲၤအကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ကမၤအသးဖဲကစၢ်ခရံၣ်ကဟဲလီၤက့ၤခဲစုတစုအကတီၢ်အပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ဒီး, ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, ၁သးစၢလနံ ၄:၁၆ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကစၢ်အကစၢ်ဒၣ်ဝဲကဟဲလီၤလၢမူခိၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကိးပသူ, ဒီးကလူးအခိၣ်တဂၤအကလုာ် သီၣ်, ဒီးအိၣ်ဒီးယုၤအကွဲၤဒီး, ပုၤလၢအသံလၢခရံၣ်အပူၤတဖုၣ်န့ၣ်ကဂဲဆာထာ်ဆိဝဲ,”

ဘဉ်ဃးဒီးကွဲအဝဲအံအဂ္ဂါန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်လၢ၊ တၢ်မၤလိလၢအကဟဲန့ဉ်အပူၤလီၤ. အခဲအံၤဒု, ပကလဲၤဆူ လံာ်စီဆုံအဆၢအကတၢ်တဆၢန့ဉ်တက့ၢ်.

]အဂ္ဂါဒံအံ, ကွဲကသီဉ်ထီဉ်, ဒီးပုၤသံတဖဉ် ကဂဲၤဆၢထၢဉ်က့ၤလၢ တၢ်တအုဉ်သံဘဉ်, ဒီးပကဘဉ်တၢ်လဲက့ၤပသးလီၤ.

ပကစၢ်ခရံဉ်ဟဲလီၤဝဲလၢ ပမဲာ်ညါဘဉ်ဆဉ်အဝဲအိဉ်ဝဲလၢပထံဉ်အီၤတသ့အလီၤန့ဉ်ဒီးအိဉ်ဒီးတၢ်ပတၢ်ဘဉ်ဆဉ်, ကစၢ်ခရံဉ်အနီၢ်ခိနီၢ်ခိလၢအမ့ၢ်ပဝဲဒဉ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ် ပအိဉ်ဒီးဒဉ်လၢတၢ်ဖဲးတၢ်ညဉ်န့ဉ်အဃိ, မ့ၢ်တနံၤလၢပထံဉ်ဘဉ်တၢ်သံအဆၢကတၢ်တစီဖိန့ဉ်, ပကမၤန့ၢ်တၢ်ဂဲၤဆၢထၢဉ်သမူထီဉ်က့ၤလၢ ပမဲာ်တဖျးအတီၢ်ပူၤန့ဉ်လီၤ. တၢ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ် ကမၤအသးစးထီဉ်ဖဲ, ပကစၢ်ခရံဉ်အနီၢ်ခိနီၢ်ခိလၢ အသံတ့ၢ်လၢခရံဉ်သ့ဉ်တဖဉ်အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢဉ်အခိဉ်ထံးတဘျီန့ဉ်လီၤ.

တၢ်သ့ဉ်တဖဉ်အံၤတဒံသိးလိာ်အသးဒီး, ပုၤလၢအအိဉ်မူဒံးဖဲကစၢ်ခရံဉ်အတၢ်ဟဲလီၤခဲစုတစုအတီၢ်ပူၤလၢအအိဉ်ဒီးတၢ်ခိးကွၢ်လၢတၢ်သ့ဉ်တဖဉ် (တၢ်ဆၢကတၢ်လၢအမ့ၢ်, သးစီဆုံဟဲလီၤဝဲအဆၢကတၢ်ဆူ ကစၢ်ခရံဉ်ဟဲလီၤခဲစုတစုအတီၢ်ပူၤ) အသိးန့ဉ်ဘဉ်. ပုၤတဖုအံၤမ့ၢ်ဒဉ်ပုၤသ့ဉ်တဖဉ်လၢ အိဉ်ဒီးတၢ်သ့ဉ်တီသးတီတုၤဒဉ်လဲာ်ကစၢ်ယုဉ်ဂ္ဂးအတၢ်ဟဲလီၤအပူၤ, တၢ်ဆၢကတၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်သးခုကစီဉ်အစီၤအပူၤကအိဉ်မူဘဉ်ဝဲ ဒံသိးဒီးပုၤတၢ်မၤဖိသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. ပုၤတဖုအံၤမ့ၢ်ဒဉ်ပုၤလၢအသံတ့ၢ်လံသ့ဉ်တဖဉ်, ဒံပစံးတၢ်အသိး, ပုၤလၢအသ့လၢခရံဉ်အပူၤသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. (၁သးစးလနံ ၄:၁၆)

ဖဲကစၢ်ခရံဉ်ဟဲလီၤခဲစုတစုအခါန့ဉ်, ပုၤလၢအကအိဉ်မူဝဲလၢတၢ်ဖဲးတၢ်ညဉ်သ့ဉ်တဖဉ်, ဒံပစံးတၢ်အသိး, “ပဝဲ” သ့ဉ်တဖဉ်အံၤန့ဉ် ပတအိဉ်ဝဲလၢတၢ်မံမုာ်အပူၤ, ဒံပစံးတၢ်အသိး, ပတသံဝဲအဂ္ဂါန့ဉ်တမ့ၢ်ဘဉ်ဒီးလၢတၢ်ဆၢကတၢ်တတူၢ်ကလံာ်အပူၤ ပကမၤန့ၢ်တၢ်ဂဲၤဆၢထၢဉ်သမူထီဉ်က့ၤအဂ္ဂါန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **၁ကရံဉ်သး ၁၅:၅၃** န့ဉ်လီၤ.

“အဂ္ဂါဒံအံ, တၢ်အုဉ်သံအံ, (ပနီၢ်ခိအက့ၢ်အဂီၤ) ဘဉ်သိးထီဉ်တၢ်တအုဉ်သံဘဉ်, (နီၢ်ခိလၢအဘဉ်ထွဲဒီးကစၢ်ယုၤအက့ၢ်အဂီၤ) ဒီးတၢ်သံသ့အံ, ဘဉ်သိးထီဉ်တၢ်သံတသ့ဘဉ်လီၤ.

ဖဲကစၢ်ခရံဉ်စံးကတိၤတၢ်ဆူပုၤတၢ်မၤဖိစီၤယီၤဟဉ်အအိဉ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်စ့ၢ်ကီးပုၤတဖုအံၤအဂ္ဂါန့ဉ်, ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်ယီၤဟဉ် ၂၁:၂၂** န့ဉ်လီၤ.

“ယုဉ်ဂ္ဂးစံးဘဉ်အီၤ, အဝဲတကအံၤ, ယသးမ့ၢ်အိဉ်လၢအကအိဉ်တုၤယဟဲက့ၤဒီး, မ့ၢ်အဘဉ်ဃးဒီးနၤဒံလဲာ်. နဲဒဉ်အံၤ, ပိာ်ယခံတက့ၢ်.- ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုဉ်ဂ္ဂးအတၢ်ကတိၤဖိတဘီလၢအမ့ၢ်, “တုၤယဟဲက့ၤ” အံၤန့ဉ် စံးကတိၤဝဲဒဉ်ဆူပုၤတၢ်မၤဖိစီၤယီၤဟဉ်အသိး, မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးဆူ ကစၢ်အနီၢ်ခိနီၢ်ခိကစၢ်သ့ဉ်တဖဉ်လၢအမ့ၢ်ပုၤတဖုအံၤအအိဉ်န့ဉ်လီၤ. နီၢ်ခိတခီန့ဉ်, ပုၤတဖုလၢအမ့ၢ်ပုၤစီဆုံသ့ဉ်တဖဉ်ကအိဉ်ဒီးဒဉ်လၢ နီၢ်ခိနီၢ်ခိကစၢ်အတၢ်ဖဲးတၢ်ညဉ်တုၤဒဉ်လဲာ် ကစၢ်အတၢ်ဟဲလီၤခဲစုတစုအပူၤန့ဉ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ဉ်အဃိ, တၢ်ဟံးထီဉ်ကွံာ်နီၢ်ခိဆူထးအဂ္ဂါန့ဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်အီၤဘဉ်.

တၢ်ဂ့ၢ်ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဟံးထီဉ်ကွံာ်အတၢ်မုာ်လၢဒီးတၢ်ဟဲက့ၤခဲစုတစုအတၢ်ပနီၢ်ခိလၢကအိဉ်ပျါထီဉ်အဂ္ဂါသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ် လံာ်စီဆုံတခီတသိဉ်လိပုၤန့ဉ်တကးဘဉ်, ပထံဉ်အီၤတသ့စ့ၢ်ကီးန့ဉ်ဘဉ်လီၤ.

အခဲအံပကလဲကဒီးဆူပုၤခရံဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ခိးကွၢ်လၢတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဟဲခံစုတစုအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကဟဲက့ၤလၢအနီၢ်ခိၣ်နီၢ်ကစၢ်လၢပထံၣ်အီၤသ့လီၤ.

ပုၤအါဂၤဆၢမုၢ်လၢဝဲလၢ အတၢ်ဟဲက့ၤခံစုတစုအံၤအပူၤန့ၣ်ကမ့ၢ်ဒၣ်ဒိသိးအနီၢ်ကစၢ်လၢ အတူၢ်သံအသးလၢသ့ၣ်ဖျၢၣ်တူၣ်စုညါအသိးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံးထီၣ်အခိပညီလၢ လံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးတနီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤမဲပယုသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်တက့ၢ်. အဆိကတၢ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်တၢ်လီၢ်ဖျါ ဘးဂ့** န့ၣ်လီၤ.

“ကွၢ်ကွၢ်, ဟဲလီၤဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်အာၣ်တဖၣ်, ဒီးပုၤလၢအဆဲးအီၤ, ဒီးကယၢ်တၢ်အမဲာ်, ကထံၣ်ဘၣ်အီၤ, ဒီးကယၢ်ပုၤကလုာ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ကဟီၣ်ဝဲယၢ်ဝဲလၢအပိလီၤ. မ့ၢ်လံာ်, အၤမ့ၢ်. ”

လၢလံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၂၀:၁၉-၂၀ စ့ၢ်ကိး ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး လၢမုၢ်နွံန့ၣ်အကျါ မုၢ်ခိၣ်ထံးတန့ၣ်န့ၣ်, ဘၣ်မုၢ်ဟါလီၤ, ဒီးမုၢ်အပျံၤ ပုၤယုဒၢဖိ သတးဒီး, အပျံၤအဘီၣ်အိၣ်ဖိၣ်ရိဖိၣ် ကးတံာ်ဃာ်တြီၤအဖၢမုၢ်ဒီး, ယုၣ်ဂ္ၤဟဲဒီးဆၢထၢၣ်လၢ အကျါလၢ တၢ်အသးကံာ်ပုၤ.”

လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၂၀:၂၆-၂၇

“ဒီးဃိန့ၣ် အလီၢ်ခံန့ၣ် အပျံၤအဘီၣ်အိၣ်ကဒီးလၢဟံၣ်ပုၤ, ဒီးစီၤသိၤမါအိၣ်ဒီးအီၤလီၤ. တြီၤကးတံာ်ဃာ်အသးဒီး, ယုၣ်ဂ္ၤဟဲဆၢထၢၣ် လၢအကျါ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တၢ်မုၢ်တၢ်ဖိး မဲအိၣ်ဒီးသ့တက့ၢ်. တုၤန့ၣ် တစု, စံးဘၣ်စီၤသိၤမါ, ယုၣ်ထီၣ်နစုဖဲအံၤ, ဒီးကွၢ်ယစုလၢ, ဒီးယုၣ်ထီၣ်နစုဒီးဘုးကွၢ်ယကပၤအပူၤလီၢ်အံၤတက့ၢ်. ဒီးနသးသ့တဒုဒီတဂ့ၤ, မ့ၢ်မုၢ်န့ၣ်တၢ်တက့ၢ်. ”

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မၤအသးဖဲ ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤဂဲဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအလီၢ်ခံန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢကျဲဒ်အံၤအပိပုၤအါဂၤဆိကမိၣ်ဝဲလၢ, အတၢ်ဟဲက့ၤခံစုတစုစ့ၢ်ကိးကမၤအသးဒ်အနီၢ်ကစၢ်လၢသီအသိးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အပိ မုၢ်တန့ၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်အာၣ်အခါန့ၣ် ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ဃုထံၣ်မုၢ်လၢကွၢ်စိကစၢ်ကဟဲက့ၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. (ဟဲလီၤဝဲဒီးတၢ်အာၣ်တဖၣ်)

တၢ်မုၢ်လၢကွၢ်စိတၢ်အံၤမုၢ်စ့ၢ်ကိးလံာ်စီဆုံအတၢ်မုၢ်တၢ်တီစ့ၢ်ကိးခါ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သးကွၢ်အံၤအတၢ်စံးဆၢန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၆:၅၁** လၢအမုၢ်ကစၢ်အတၢ်ဂဲဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤခဲကန့ၣ်အံၤ အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

“ယဲဒၣ်အံၤ, ယမုၢ်တၢ်မူအကိၣ်လၢအဟဲလီၤလၢမူခိၣ်လီၤ. ပုၤမုၢ်အိၣ် ကိၣ်အံၤဒီး, ကမူဝဲလီၤထူလီၤယိာ်လီၤ. ဒီးကိၣ်လၢယဟ့ၣ်န့ၣ်, မုၢ်ယညၢၣ်လၢ ယဟ့ၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်မူအကီၢ်လီၤ. ”

လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤအခိပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤမုၢ်ဒၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢ, စီၤအၤဒၣ်လၢ အအိၣ်လၢတၢ်သံအစုပူၤအကီၢ် (ပမုၢ်စံးလၢအဂၤတမံၤန့ၣ် တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်) န့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအတၢ်ပူၤက့ၤတၢ်အဘူးအလဲလၢအမုၢ် “တၢ်အသးလၢတၢ်အသးအကီၢ်” န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢကိၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, အဖံးအညၢၣ်လၢပဘၣ်အိၣ်အီၤလၢ ပသးသမူအကီၢ်လီၤ. (လံာ်မၢ်ကူး ၁၀:၄၅, လံာ် ၁ကရံၣ်သူး ၁၅:၂၂)

လာတော်ဂွံအံၤအဃိ၊ ပန့ၢ်သါဘၣ်ကစၢ်ယွၤအဖိခွါ၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသိး၊ သးသမူလာအလီၤထူလီၤယိၣ်အ
ဂီၢ်၊ အဝဲဟ့ၣ်လီၤအသးလာပဂီၢ်န့ၣ် ဝံၤလံၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. အဝဲအတၢ်ဂဲၤဆာထာ်သမူထီၣ်က့ၤအံၤန့ၣ်တမ့ၢ်
ဒ်သိးတၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်န့ၣ်သတးဒီးမ့ၢ်ဝဲလာနီၣ်သးအက့ၢ်အဂီၤအဃိ သံဝံၤအလီၢ်ခံၤသၢသီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်ဒီးအဝဲဂဲၤ
ဆာထာ်ဝဲလာ တၢ်သံအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂွံအံၤန့ၣ်လာ **၁ပုးတရူး ၃:၁၈** အပူၤန့ၣ်စံးဘၣ်ပုၤဒ်အဖိလၢ
အသိးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ခရံၣ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်ကိးတဘျီလာတၢ်ဒဲးဘးအဃိ, ပုၤတီပုၤလိၣ်လာပုၤတတီတလီၤအဂီၢ်,
ဒ်သိးအကဆုၢ်ပုၤဆူယွၤအအိၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒီးသံအသးလာတၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်အပူၤ ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ဒီးတၢ်
မၤမူထီၣ်က့ၤအီၤလာသးန့ၣ်လီၤ. ”**

ပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပုးတရူးအတၢ်အုၣ်အသးအဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပီလူးစ့ၢ်ကိးအတၢ်မၤကံၢ်မၤကျၢၤအီၤ
န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၁ကရံၣ်သူး ၁၅:၄၅** န့ၣ်လီၤ.

**“နီၣ်ခိအိၣ်ဒီး နီၣ်သးအိၣ်ဝဲလီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးတၢ်ကွဲးအသး, ပုၤကညီလာအခိၣ်ထံး, စီၤအဒၣ်တကန့ၣ်,
ကဲထီၣ်လာသးလာအမူလီၤ. စီၤအဒၣ်အကတၢ်တကန့ၣ်ကဲထီၣ်လာသးမၤမူထီၣ်တၢ်လီၤ.”**

ပကစၢ်အတၢ်ဂဲၤဆာထာ်သမူထီၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်နီၣ်သးအက့ၢ်အဂီၤဒီးတၢ်အက့ၢ်အဂီၤအဝဲအံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကိး
နီၣ်သးအဂ့ၢ်န့ၣ် လံာ်စီဆံၣ်တဆာအံၤစံးဘၣ်ပုၤဖျိဖျိဖျါဖျါန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲဂဲၤဆာထာ်သမူထီၣ်က့ၤအခါ
န့ၣ်အဝဲလိာ်ဖျါလိာ်အသးဒီးအပျဲၣ်အဘီၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲ (၁၁)ဘျီန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်လိာ်ဖျါလိာ်အသးအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကပာ်ဖျါအီၤဒ်တၢ်မၤအသးတမံၤဘၣ်တမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်
လီၤ.

အဆိကတၢ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၂၀:၁၃-၁၅** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးအဝဲသ့ၣ်စံးဘၣ်အီၤ, နီၣ်ဧၤ, ဘၣ်မနုၤလၢနဟီၣ်လဲၣ်. ဒီးအဝဲဒ်စံးဘၣ်အီၤ, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ,
ပုၤလဲၤစီၢ်ကွံာ်ယကစၢ်, ဒီးပာ်အီၤဖဲလဲၣ်ဖဲလဲၣ်န့ၣ် ယတသ့ၣ်ညါဘၣ်. စံးတၢ်န့ၣ်တဖၣ် ဝံၤဒီးဃုာ်ဃီၤ အသး
ဆူအလီၢ်ခံၤ, ဒီးထံၣ်ယုၣ်ဂူးဆာထာ်. ဒီးတသ့ၣ်ညါဘၣ်လာအမ့ၢ်ယုၣ်ဂူးဘၣ်လီၤ. ယုၣ်ဂူးစံးဘၣ်အီၤ, နီၣ်ဧၤ,
ဘၣ်မနုၤလၢနဟီၣ်လဲၣ်. နဃုမတၢ်တကလဲၣ်. အဝဲဒ်ဆိကမိၣ်လာ အမ့ၢ်ပုၤဟၤတၢ်သ့ၣ်အလီၢ်, ဒီးစံးဘၣ်အီၤ,
ကစၢ်ဧၤ, နမ့ၢ်စီၢ်ကွံာ်အီၤဒီး, နဟာ်အီၤဖဲလဲၣ် ဖဲလဲၣ်န့ၣ်, စံးဘၣ်တဲဘၣ်ယၤတက့ၢ်. ဒီးယကလဲၤဟံးန့ၢ်အီၤ
လီၤ.- ”**

လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၂၁:၁၀-၁၂,

**“ယုၣ်ဂူးစံးဘၣ်အီၤ, ဟဲစီၢ်ညၣ်လာ သုမၤန့ၢ်ခဲကနံၣ်အံၤ တနီၤတက့ၢ်. စီၤရံၣ်မိၣ်ပုးတရူးလဲၤထီၣ်,
ဒီးထူးထီၣ်စၢ, လာပုၤထီၣ်ဒီးညၣ်ဖးဒိၣ် တကယၤယံာ်ဆံၣ်သဘုၣ်, ဆူခိလီၤ. အါထဲန့ၣ်ဘၣ်ဆၣ်ဒီး စၢတယာ်
ဘၣ်ဝဲဘၣ်. ယုၣ်ဂူးစံးဘၣ်အီၤ, ဟဲအိၣ်တၢ်အိၣ် လၢဂီၤအိၣ် တက့ၢ်. ဒီးအပျဲၣ်အဘီၣ်သံကွံာ်အီၤ လၢနမ့ၢ်
မတၢ်မတၢ်န့ၣ်, တဘျီဘၣ်နီတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သ့ၣ်ညါလာအမ့ၢ်ကစၢ်န့ၣ်လီၤ. ”**

လံာ်လူၤကံၢ် ၂၄:၁၅,၃၁,

**“ဒီးတၢ်မၤအသးဖဲ အကတီၤလိာ်အသး, ဒီးသံကွံာ်လိာ်အသးအဖၢမ့ၢ်ဒီး, ယုၣ်ဂူးသးဘူးဃီၤအသးဒီး
လဲၤဃုာ်ဒီးအီၤလီၤ. ဒီးတၢ်တြီဃာ်အမဲာ်ဒ်သိးအသုတသ့ၣ်ညါအီၤတဂ့ၢ်လီၤ.”**

“ဒီးအဝဲသ့ၣ်အမဲၣ်အိၣ်ထီၣ်အသး၊ ဒီးသ့ၣ်ညါအိၣ်လီၤ ဒီးအဝဲဒၣ်သးသဒါကွံာ်အသးလာ အိၣ်လီၤ.”

ပဘၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးဘၣ်ပာ်သးဒီးတၢ်မၤအသးအံၤခံၤစလီၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ပုၤတၢ်မၤဖိဒီး အပျီၣ်အဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တသ့ၣ်ညါလၢ ပုၤအဝဲအံၤကမ့ၢ်ဒၣ်ခရံၣ်န့ၣ်ဒီးတသ့ၣ်ညါတထံၣ်ဘၣ်အိၣ်ဘၣ်, ဘၣ်မနုၤအဃိန့ၣ်လဲၣ်. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်မနုၤမၤအသးန့ၣ်လဲၣ်. တၢ်ဂ့ၢ်တခါကမ့ၢ်တၢ်မနုၤအဃိန့ၣ်လဲၣ်. **မ့ၢ်လၢအဝဲလီၢ်လီၤအသးဆူပုၤအဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အက့ၢ်အဂီၤသ့အဃိလီၤ.**

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်မနုၤမၤဝဲဒ်န့ၣ်ဒီး, မၤဝဲဒ်လဲၣ်န့ၣ်လဲၣ်. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် ပစံးအိၣ်သ့လၢ, တၢ်လီၢ်ပျီၣ်ထီၣ်အသးသ့ဒီး, မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးကစၢ်ယွၤအတၢ်ဟ့ၣ်လၢအမ့ၢ်နီၢ်သးတကပၤအတၢ်စိတၢ်ကမီၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အက့ၢ်အဂီၤတမံၤလၢမၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲသ့တမံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဒိ - ၁မိၤၤ ၁၈:၁-၈ ပုၤသၢကလၢအဟဲဆူစီၤအကြၢဟ့ၣ်အအိၣ်
၁မိၤၤ ၃၂:၂၄-၃၀ ပုၤတဂၤလၢအကနီၢ်လိာ်အသးဒီးစီၤယၤကိာ်ဒိတနုၤအဂ့ၢ်.
စံၣ်ညီၣ်ကွီၢ် ၁၃:၁၅-၁၇ ယွၤအကလူးတဂၤလၢအဟဲဆူစီၤရံၣ်ရိၣ်အဟံၤစီၤမၤနီၢ်အအိၣ်ဒ်ပုၤကညီ တဂၤအသိး

ဒ်လံာ်စီဆုံအတၢ်ပာ်ပျီၣ်အသိးမူခိၣ်ကလူးသ့ၣ်တဖၣ်လိာ်ထီၣ်အသးဆူပုၤကညီဒီးပာ်ပျီၣ်ဘၣ်အသး န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်အိၣ်အါတီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်စိတၢ်ကမီၤတမံၤန့ၣ်ဒီးဖဲအသးအိၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒီးမၤဟါမၢ်အသးသ့န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဖဲအလီၢ်ပျီၣ်ထီၣ်အသးဒ်ပုၤကညီတဂၤအသိးန့ၣ် မၤတၢ်သ့ဒ်ပုၤကညီတဂၤအသိးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. (ပမ့ၢ်ဟ့ၣ်တၢ်အဒိန့ၣ်, အိၣ်သ့, အိၣ်သ့, ကတိၤတၢ်သ့, ဟးသ့လၢအခိၣ်, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.)

ဖဲအဝဲသ့ၣ်ပာ်မၤအသးဒ်နီၢ်ခိၣ်အက့ၢ်အဂီၤအခါန့ၣ်, တမၤဝဲဒ်သိးပုၤတဂၤလၢလၢအက့ၢ်အဂီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပဘၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဖဲကစၢ်ယုၣ်ဂူးဂဲၤဆာထာၣ်သမူထီၣ်က့ၤဝံၤအခါန့ၣ်အဝဲမ့ၢ်ဒၣ်နီၢ်သးအက့ၢ်အဂီၤတမံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ပးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၂၀:၁၉,၂၆** မၤကံၢ်မၤကျၢၤတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလီၤ.

“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးလၢမ့ၢ်န့ၣ်န့ၣ်အကျါမ့ၢ်ခိၣ်ထံးတန့ၣ်န့ၣ်, ဘၣ်မ့ၢ်ဟါလီၤ, ဒီးမ့ၢ်အပျံၤပုၤယုၤဒၢဖိသတးဒီး, အပျီၣ်အဘီၣ်အိၣ်ဖျိၣ်ရိၣ်ဖျိၣ် ကးတံာ်ဃာ်တြီၤအဖၢမ့ၢ်ဒီး, ယုၣ်ဂူးဟဲဒီးဆာထာၣ်လၢအကျါလၢတၢ်အသးကံာ်ပုၤ. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ”

“ဒီးဃိန့ၣ် အလီၢ်ခံၣ်န့ၣ် အပျီၣ်အဘီၣ်အိၣ်ကဒီးလၢဟံၣ်ပုၤ, ဒီးစီၤသိၤမၤအိၣ်ဒီးအိၣ်လီၤ. တြီၤကးတံာ်ဃာ်အသးဒီး, ယုၣ်ဂူးဟဲဆာထာၣ် လၢအကျါ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တၢ်မ့ၢ်တၢ်ဖိး မ်အအိၣ်ဒီးသ့တက့ၢ်.”

တၢ်မၤအသးခံၤစလီၢ်အပူၤန့ၣ်, မၤအသးဒၣ်ဖဲ, “တြီၤကးတံာ်ဃာ်အသး” အဖၢမ့ၢ်န့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂူးဟဲန့ၣ်ဝဲဆူဒၢအပူၤသ့န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပုၤကညီန့ၣ် မၤဝဲဒ်န့ၣ်တသ့ဘၣ်. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပကစၢ်အံၤ မ့ၢ်နီၢ်သးအက့ၢ်အဂီၤဒီးဟဲန့ၣ်လီၤဝဲသ့ဝံၤဒီး, အိၣ်စ့ၢ်ကိးသ့လၢတၢ်ဖဲတၢ်ညီၣ်အက့ၢ်အဂီၤလၢ ပထံၣ်အိၣ်သ့စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

ပကစၢ်အံၤတချူးလၢအက့ၢ်ထီၣ်ဆူမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အပူၤန့ၣ် အဝဲအိၣ်ပျီၣ်ထီၣ်အသးအသိ (၄၀)အပူၤလၢဟီၣ်ခိၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤဒီးပၢ်ဖျါအသးဒၣ်ထဲတဘျီအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မၤတၢ် ၉:၃-၉** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“ဒီးလဲၤတၢ်အဖၢမ့ၢ်, ဒီးဘူးထီၣ်ဒီးဒၤမ့ၢ်စးဒီး, တၢ်ကပိၤလၢမူခိၣ်ကပိၤထီၣ် ဝးတရံးအီၤ သလ့ၢ်ကလံာ်လီၤ. ဒီးလီၤပံာ်ဝဲလၢဟီၣ်ခိၣ်အဖီခိၣ်, ဒီးနီၤဟူတၢ်အကလုာ်စံးဘၣ်အီၤ, စီၤစီၤလူးဇာ, ဘၣ်မနုၤလၢနမၤအာယၤလဲၣ်. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကစၢ်ဇာ, နမ့ၢ်မတၤတကလဲၣ်. ဒီးကစၢ်စံးဝဲဒၣ်, ယမ့ၢ်ယုၣ်ဂ္ၤ လၢနမၤအာအီၤလီၤ. (နထူဘၣ်နီၣ်ခိၣ်စူန့ၣ်ကိမးလီၤ. ဒီးအဝဲဒၣ်ကနိးကစုၣ်, ဒီးကမၤကမၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကစၢ်ဇာ, ယဘၣ်မၤဒ်လဲၣ်. ဒီးကစၢ်စံးဘၣ်အီၤ,) ဂဲၤဆာထၢၣ်, ဒီးလဲၤန့ၣ်ဆူဝုၢ်ပူၤဒီးနဘၣ်မၤမနုၤမနုၤန့ၣ်, တၢ်ကစံးဘၣ်နၤလီၤ.-

ဒီးပုၤလၢအလဲၤတၢ် ဒီးအီၤတဖၣ်န့ၣ်, နီၤဟူတၢ်ကလုာ်အသိၣ်ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, တထံၣ်ဘၣ်ပုၤနီၤတကဘၣ်, ဒီးဆာထၢၣ်အိၣ်ဘျီကလံာ်လၢတၢ်သးကတုၤလီၤ. ဒီးစီၤစီၤလူးဂဲၤဆာထၢၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အဖီခိၣ်, ဒီးတုၤအစီၣ်ထီၣ်အမဲာ်ဒီး, တထံၣ်ဘၣ်ပုၤနီၤတကဘၣ်. ဒီးပုၤဆုၢ်အီၤလၢအစုဆူဒၤမ့ၢ်စးအပူၤလီၤ. ဒီးအိၣ်ဝဲသၢန့ၣ် ဒီးတထံၣ်ဘၣ်တၢ်, ဒီးတအိၣ်ဘၣ်ဒီးတအိၣ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်ပကစၢ်လီၤဖျါထီၣ်အသးလၢ ပုၤတၢ်ဂ့ၢ်ဖိစီၤရီၤလူးအအိၣ်လၢဒၤမ့ၢ်စးအကျဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် စီၤရီၤလူးအနီၤကစၢ်ဒၣ်ဝဲစံးကတိၤတၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မၤတၢ် ၂၆:၁၃** န့ၣ်လီၤ.

“လၢမ့ၢ်ထူၣ်လၢ ကျဲန့ၣ်, စီၤပၤဇာ, ယထံၣ်တၢ်ကပိၤလၢမူခိၣ်ဆူၣ်န့ၣ်မ့ၢ်အကပိၤ, ဒီးကပိၤထီၣ်ဝးတရံးယၤဒီးပုၤပိာ်ယခံတဖၣ်လီၤ.”

လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအယိ စီၤရီၤလူးအမဲာ်အတၢ်ထံၣ်န့ၣ်လီၤမၢ်ကွံာ်ဝဲန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, တအိၣ်ဘၣ်တအိၣ်ဘၣ်တၢ်သၢသီအပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး ပကစၢ်အတၢ်ဟဲက့ၤခဲစုတစုန့ၣ်စ့ၢ်ကိးလၢပမဲာ်အတၢ်ထံၣ်န့ၣ် ပထံၣ်အီၤတသ့ဘၣ်န့ၣ်ကမၤအသးဒၣ်ဒ်စီၤရီၤလူးအသိးန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ကစၢ်အနီၤကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်စံးကတိၤတၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယီၤဟၢၣ် ၁၄:၁၉** န့ၣ်လီၤ.

“တစီၤဖိပူၤကွံာ်ဒီး, ဟီၣ်ခိၣ်တထံၣ်လၢဘၣ်ယၤဘၣ်. မ့ၢ်သ့ဝဲသ့ၣ်အံၤ, သုကထံၣ်ယၤလီၤ. မ့ၢ်ယမူဒီး, သုကမူစ့ၢ်ကိးလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢခံလၢလံာ်န့ၣ် ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်တထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢ အမဲာ်အတၢ်ထံၣ်န့ၣ်လၢဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, လၢခံလၢလံာ်န့ၣ်အဝဲတအိၣ်လၢဘၣ်လၢတၢ်ဖဲးတၢ်ညၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. ကအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢနီၤသးအက့ၢ်အဂီၤဒီးကအိၣ်ဒီးတၢ်ကဟုကညီၢ်လၢအဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးကစၢ်ယွၤအက့ၢ်အဂီၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအယိ, ပတၢ်နီၤပာ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးကအိၣ်ဘၣ်ဝဲဒီး **လံာ်လီၤဖျါ ၁:၇** အတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ကွံာ်ကွံာ်, ဟဲလီၤဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်အာၣ်တဖၣ်, ဒီးပုၤလၢအဆဲးအီၤ, ဒီးကယံာ်တၢ်အမဲာ်, ကထံၣ်ဘၣ်အီၤ, ဒီးကယံာ်ပုၤကလုာ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ကဟီၣ်ဝဲယၤဝဲလၢအယိလီၤ. မ့ၢ်လံာ်, အၤမ့ၢ်. ”

မှားဝဲလီ. တၢ်ကတိၤဖိတဘီလၢအမ့ၢ် “ကထံၣ်ဘၣ်အီၤ” အံၤလၢပုၤဂရံးဖိအကျိၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤ လၢ “harao” န့ၣ်ဒီးအခိပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်နၢ်ဟံၣ်တၢ်တမံၤလၢလၢ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ (to discern) န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ် “ကယဲၢ်တၢ်အမဲၣ်” “every eye ” ကထံၣ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်လၢ ပမဲၣ်လၢ အဘၣ်ထွဲဒီးနီၢ်ခိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒီး, တၢ်အံၤကမ့ၢ်ဒၣ်ပမဲၣ်အတၢ်ထံၣ် အဂၤတမံၤလၢ အအိၣ်ဒီးတၢ်အဂ့ၢ်တမံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်အုးဖုးစူး ၁:၁၈** န့ၣ်အသိးလီၤ.

“ဒ်သိးသုးအမဲၣ်ကကပီၤထီၣ်, ဒီးသုကထံၣ်ဘၣ် တၢ်မ့ၢ်လၢဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်ကိးန့ၣ်သ့န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်လဲၣ် ဒ်လဲၣ်, ဒီးအတၢ်န့ၣ်သါလၢအပူၤစီဆုံအပူၤ, အလၢကပီၤအထူးအတီၤမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်,”

မှားဝဲလီ. ဒ်သိးပကထံၣ်ဘၣ်ကစၢ်ယွၤဒီးပကစၢ်ယုၣ်ဂူးန့ၣ် ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးပုၤခရံၣ်ဖိအတၢ်ထံၣ်န့ၣ် လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ကီၤလံာ်စၢ်တၢ်မၤခံးပသးအမဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ, **၂ကရံၣ်သူး ၄:၄** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“လၢအဝဲသ့ၣ်အပူၤဟီၣ်ခိၣ်အကစၢ်မၤခံးပုၤလၢအတၢ်စ့ၢ်တန့ၣ်ဘၣ်အသး, ဒ်သိးခရံၣ်လၢ အမ့ၢ်ယွၤ အက့ၢ်အဂီၤ တဂၤန့ၣ်အလၢကပီၤ, အတၢ်သးခုအကစီၣ်အတၢ်ကပီၤ, သုတကပီၤထီၣ်ဘၣ်အီၤတဂ့ၢ်လီၤ. ”

လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအယိ, တၢ်ကတိၤဖိတဘီလၢအမ့ၢ်, “ကယဲၢ်တၢ်အမဲၣ်, ကထံၣ်ဘၣ်အီၤ” အံၤန့ၣ် အခိပညီန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကထံၣ်ဘၣ်ဒီးကနၢ်ဟံၣ်က့ၤတၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂူးအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤ အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤတဂၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လၢ **လံာ်ဝဲယဂျါယၤ ၄၀:၅**, စ့ၢ်ကိးပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“ဒီးယွၤအလၢကပီၤကအိၣ်ဖျါထီၣ်, ဒီးကယဲၢ်တၢ်ညၣ်ခဲလၢကထံၣ်ဘၣ်ဝဲတပူၤယီလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤအထးခိၣ်ကတိၤတၢ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤစံးဘၣ်ပုၤထံထံဆးဆးလီၤ. အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူလံာ်စီဆုံအဆၢလၢအဖိ လံာ်အဝဲအံၤအကတၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. (**လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁:၇**)

““ကွၢ်ကွၢ်, ဟဲလီၤဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်အာၣ်တဖၣ်, ဒီးပုၤလၢအဆဲးအီၤ, ဒီးကယဲၢ်တၢ်အမဲၣ်, ကထံၣ်ဘၣ်အီၤ, ဒီးကယဲၢ်ပုၤကလုာ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ကဟီၣ်ဝဲယၢဝဲလၢအယိလီၤ. မ့ၢ်လဲ, အမ့ၢ်. ”

] “ကွၢ်ကွၢ်, ဟဲလီၤဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်အာၣ်တဖၣ်”

တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်ဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲအဆၢကတီၢ်ကအိၣ်ထီၣ်ဖဲ အတၢ်ဟဲလီၤခဲစုတစုဒီးကဟဘၣ်ဘီမ့ၢ်အက တီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

] “ဒီးပုၤလၢအဆဲးအီၤ”

တၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤလၢအကွၢ်လၢမ့ၢ်ရံၣ်ယၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် သ့ၣ်ညါက့ၤဝဲလၢတၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ် ယုၣ်ဂူးအယိ, အဝဲသ့ၣ်အသးအမဲၣ်ကကပီၤထီၣ်ဒီး, အဝဲသ့ၣ်ကပီၤယၢလီၤက့ၤအသးလၢ အမၤသံဘၣ်အီၤအ ယိ, ကအိၣ်ဒီးတၢ်ဟီၣ်တၢ်ယၢအဂ့ၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤန့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်န့ၣ် ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးအသးအမဲၣ်ကကပီၤထီၣ်ဒီးကသ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံၣ်က့ၤကစၢ် ယုၣ်ဂူးအဂ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢ, **လံာ်ဝဲယဂျါယၤ ၂၉:၁၈**, န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်လာမုၢ်တနံၤန့ၣ် ပှၤန့ၣ်တအာန့ၣ် ကနီၤဟူလံာ်အကလုာ်, ဒီးပှၤအမဲာ်ဘျီၣ်ကထံၣ်တၢ်လာတၢ်ခံး ကျါ, ဒီးတၢ်ခံးသူအကျါလီၤ.”

လာဝံယရှါယၤ ၃၅:၅ စ့ၢ်ကီးပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“တုၤန့ၣ်တစုပှၤမဲာ်ဘျီၣ်အမဲာ်ကအိးထီၣ်, ဒီးပှၤန့ၣ်တအာအနီၤကကပီၤထီၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာလံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲအလၢထီၣ်ပှဲၤထီၣ်ဝဲအခါန့ၣ်, လံာ်ဖဲးလံးပံး ၂:၁၀,၁၁ စ့ၢ်ကီးကလၢထီၣ်ပှဲၤထီၣ်ဝဲန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“ဒ်သိးကယံာ် တၢ်အိၣ်လၢမူခိၣ်, ဒီးတၢ်အိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးတၢ်အိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်လၢခဲလၢာ်, ကချံး လီၤအခိၣ်လၢ ယုၣ်ဂ္ၤအမံၤ, ဒီးကယံာ်ပှၤအပှၤ ကအာၣ်လီၤအိၣ်လၢ ယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ် မ့ၢ်ကစၢ်, လၢဟံၤယွၤအလၢ အကပီၤအဂီၢ်လီၤ.- ”

တၢ်ကတိၤလၢခံကတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပကစၢ်အတၢ်ဟဲလီၤခံစုတစုအဂီၢ်, တၢ်ဆၢမုၢ်လၢလၢအအိၣ်ဒီးမံၤ ဟူသ့ၣ်ဖျါအဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်,

လၢလံာ်စီဆုံအပှၤပတထံၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, အတၢ်ဂ့ၢ်မိာ်ပှၤ

စ့ၢ်ကီးတမ့ၢ်လၢလံာ်စီဆုံလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤန့ၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, ကစၢ်အတၢ်ဟဲလီၤခံစုတစုအံၤတမ့ၢ် ဒ်သိးပတၢ်ဆိကမိၣ်န့ၣ်ဒီး, တၢ်လာတၢ်ထုးထီၣ်ကွံာ်အဂ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတမ့ၢ်ဒ်သိးပှၤအါဂၤသ့ၣ်ညါဝဲအသိးန့ၣ် ပထံၣ် ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ကအိၣ်ထီၣ်လၢ, **“တၢ်ဟဲလီၤခံစုတစုအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်”** န့ၣ်လီၤ.

တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ တၢ်မၤလိလၢအကဟဲအပှၤလၢအမ့ၢ် တၢ်ဟဲလီၤခံစုတစုအပတီၢ် (၂)အပှၤ န့ၣ်လီၤ.

အၤမ့ၢ်